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 L’Institut per al Desenvolupament de les Comarques de l’Ebre (IDECE) commemora 
30 anys amb un acte institucional al castell de Miravet. L’acte, demà dissabte 18 de 

novembre, estarà presidit pel conseller d’Empresa i Treball, Roger Torrent Ramió. Durant el 
mateix, es lliuraran els Premis IDECE 2023. P3

Aleix Garcia, 
d’Ulldecona al cel
Somni fet realitat: el jugador 
faldut del Girona va debutar 

ahir amb la selecció espanyola 
absoluta, i va fer-ho en un partit 

oficial disputat a Xipre. 
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Els treballs als pantans de Mequinensa i 
Riba-roja s’han iniciat, però hi ha entitats 
ebrenques que reclamen “pràctiques més 

efectives”.

                     P12

La CHE i el MITECO comencen 
els treballs per mobilitzar 

els sediments
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EDITORIAL

I Jornada de sostenibilitat ambiental
a l’Hospital de Tortosa Verge de la Cinta

L’Hospital de Tortosa Verge 
de la Cinta ha acollit la pri-
mera Jornada de Sostenibi-
litat Ambiental, promoguda 
per la Direcció de l’HTVC de 
l’ICS Terres de l’Ebre, amb la 
col·laboració de GSK.
La jornada ha tingut com a ob-
jectiu conscienciar sobre l’im-
pacte mediambiental de les 
activitats vinculades a l’àmbit 
de la salut amb professionals 
i experts en la matèria. De fet, 
si el sector de la salut fos un 
país, en seria el 5è més emis-
sor quant a l’empremta de car-
boni del planeta. Per això, 193 
països de les Nacions Unides 
s’han compromès a complir 
amb els Objectius de Desen-
volupament Sostenible (ODS).
El meteoròleg de TV3, Tomàs 
Molina, ha liderat la ponèn-

cia inaugural amb el tema “El 
temps està canviant, com serà 
el món de la salut el 2030?”, 
on ha abordat l’acceleració del 
canvi climàtic i l’augment de les 
emissions de CO2 al planeta, així 
com les seues repercussions.
Molina ha posat en relleu la im-
portància de les accions indivi-
duals de cara al 2030, apel·lant 
al “sentit comú de la ciutadania 
per assolir un 25% de la solució” i 

La setmana passada, les 
Terres de l'Ebre es van 

vestir de gala per donar la 
benvinguda a una iniciativa 
que s’estrena en aquest mes de 
novembre, en plena tardor: les 
‘Vetllades de la Biosfera’.
Organitzades pels departaments 
de Cultura, Acció Climàtica, Ali-
mentació i Agenda Rural, i el CO-
PATE, aquestes vetllades oferei-
xen la possibilitat de sorprendre. 
Open mind! Consisteixen en la 
celebració de quatre sopars, pre-
parats per quatre restauradors 
de prestigi, servits en quatre es-
cenaris patrimonials curosament 
escollits, i amenitzats per quatre 
representants del talent artístic 
ebrenc personificats en diferents 
disciplines.
L’objectiu és posar en valor i di-
fondre la riquesa i diversitat que 
defineixen les comarques de 
l’Ebre. Per això, l’esdeveniment 
inaugural de Les ‘Vetllades de la 
Biosfera’, va aconseguir capti-
var l'atenció dels organitzadors i 
els participants, i va servir com a 
punt de partida per a una cele-
bració que transcendeix la simple 
marca i s'endinsa en el cor de la 
Reserva.
Al final, la Reserva és una pro-
mesa de conservació, soste-
nibilitat i visió compartida per 
preservar el llegat cultural i pa-
trimonial, tant material com 
immaterial, de les nostres co-

marques, i aquesta és la finalitat 
d’una iniciativa com aquesta.
Els escenaris escollits per a la pri-
mera edició de les ‘Vetllades de la 
Biosfera’ són el Casino Recreatiu i 
Instructiu d’Amposta, la Cripta de 
la Reparació de Tortosa, Ca Don 
Joan de Vinebre i el Convent de 
Sant Salvador d’Horta de Sant 
Joan. Cada sessió es desenvo-
lupa de la mateixa manera: una 
agradable trobada dels assistents 
i comensals, una visita guiada a 
l’espai patrimonial, el sopar ela-
borat i regat amb productes de 
Km 0, i finalment, a les postres, 
l’actuació musical.
La primera d’aquestes cites, que 
es va celebrar el dijous dia 9, va 
ser tot un èxit de participació, 
organització i resultats, fet que 
esperona els participants a tor-
nar-hi de nou, i als organitzadors 
a superar-se en cada ocasió. 
Al final, com explica la directo-
ra dels SSTT d’Educació de les 

TTEE, Victòria Almuni, “el primer 
que hem de fer és creure-ens-
ho, perquè a les Terres de l’Ebre 
tenim el bo i millor per oferir, 
conèixer i compartir”.
Ja sabem i està demostrat, que 
les Terres de l’Ebre són una font 
eterna de biodiversitat, i que 
mentre l’aigua de l’Ebre flueixi, 
aquesta abundància de vida en 
tots els aspectes té la seva con-
tinuïtat assegurada. En unes co-
marques tan fructíferes, la petjada 
de les persones que hi han viscut, 
ha quedat ben palesa en forma 
de monuments, construccions, 
edificis singulars... és el que pas-
sa quan hi ha tanta història acu-
mulada que va sobreposant-se 
a mesura que les civilitzacions i 
les generacions van forjant nous 
episodis que contribueixen a fer 
avançar donant passes endavant.
Els temps actuals, però, tenen la 
capacitat d’unir la singularitat i 
el coneixement, recapitulat una 

vegada i una altra des de temps 
antics, amb les noves tecnolo-
gies i modes, i el resultat de tot 
plegat, condueix a una revalorit-
zació del que és vell, sense deixar 
d’apostar pel que és nou i mira 
cap al futur.
Les ‘Vetllades de la Biosfera’ te-
nen la capacitat de combinar 
aquestes facetes amb diversos 
plaers: la gastronomia, el patri-
moni i l’art. Poc més es pot de-
manar, excepte que es vagin ce-
lebrant durant molts anys.
No es pot deixar d’esmentar una 
part important de l’equació, que 
fa que aquestes vetllades siguin 
encara més interessants: dels 
30€ que val el menú per comen-
sal, 15€ estan destinats a l’ONG 
Metges Solidaris de Catalunya 
que lidera el doctor Jesús Pérez 
Pagán, protagonista de la Contra 
del Diari fa unes setmanes.
La Reserva de la Biosfera, entesa 
a través d'aquestes vetllades, és 
més que una mirada enrere; és 
una mirada cap al futur, i el de la 
setmana passada no va ser no-
més un esdeveniment inaugural, 
sinó l’afirmació apassionada de 
les Terres de l'Ebre com una joia 
ecològica, culinària i cultural. Al 
mirall de la Reserva de la Biosfera, 
les nostres comarques emergei-
xen com una promesa de preser-
var la nostra identitat única per a 
les generacions futures, en temps 
que encara estan per venir.

aturar l’escalada d’augment de la 
temperatura, així com el treball 
de les institucions per legislar a 
favor del medi ambient.
La taula rodona “Impacte am-
biental i empremta de carboni 
dels inhaladors” l’ha moderat 
Estrella Martínez, directora in-
fermera de l’HTVC i membre 
de la Comissió mediambiental. 
Entre les conclusions d’aquesta 
taula, destaca la promoció de 

les pràctiques proactives dels 
professionals, així com la sen-
sibilització a la ciutadania per a 
un ús adequat dels inhaladors 
i hàbits de reciclatge de pro-
ductes farmacèutics.
També s’ha inclòs una tau-
la rodona sobre les iniciatives 
en marxa per a la sostenibili-
tat ambiental, entre elles, les 
clàusules sobre els tipus d’in-
haladors en la contractació 
de proveïdors, el reciclatge 
de 92 tones anuals d’envasos, 
la substitució dels gots d’un 
sol ús, així com d’accions de 
sensibilització com el fòrum 
“Caminant cap als residus” o la 
formació “Contaminació lumí-
nica, medi ambient i salut”.
L’ICS Terres de l’Ebre treballa 
per la salut de les persones i 
aquesta depèn de la salut de 
l’entorn. Amb aquesta iniciati-
va referma el seu compromís 
amb la sostenibilitat, contri-
buint al debat sobre el paper 
de la salut en el futur ambiental 
del planeta.

Les ‘Vetllades de la Biosfera’: 
més que una marca, una promesa
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Empresa i Treball atorga més de 
910.000 euros per a noves inversions 

industrials de les Terres de l’Ebre

El Departament d’Empresa i Treball ha 
destinat 916.282,95 euros en ajuts a 
inversions productives de les Terres de 
l’Ebre. Aquests ajuts permeten mobi-
litzar una inversió total de 4,6 milions 
d’euros. Cinc de les sis empreses bene-
ficiàries són Gràfiques Salaet, Francisco 
Pagès Valenti SA, Bluesun Consumer 
Brands SLU, Industrias Preciber i Copi-
ral. Els ajuts tenen la finalitat de millorar 
la competitivitat, la sostenibilitat ambi-
ental i la digitalització d’aquestes em-
preses. Amb els ajuts es mantenen 604 
llocs de treball, se’n consolidaran 583 i 
se’n crearan 21 de nous. Al conjunt del 

país, les empreses beneficiàries han es-
tat 205, que consolidaran 19.295 llocs 
de treball i en crearan 1.424 de nous.
Aquesta línia d’ajuts de noves inversions 
industrials tindrà una dotació al conjunt 
de Catalunya de 45,7 milions d’euros, 
“la línia d’ajuts industrials més gran de 
la història de la Generalitat”. Permetrà 
mobilitzar una inversió total de 248,7 
milions d’euros. Inicialment tenia una 
dotació de 10 MEUR però degut a l’alta 
demanda de les empreses, el Departa-
ment d’Empresa i Treball l’ha ampliat.
A la imatge, el Conseller Roger Torrent 
durant la roda de premsa. (ACN)

L’Institut per al Desenvolupament de les Comarques de 
l’Ebre commemora 30 anys amb un acte institucional 

al castell de Miravet 
L’Institut per al Desenvolupa-
ment de les Comarques de 
l’Ebre (IDECE) celebra 30 anys 
amb un acte institucional que 
tindrà lloc demà dissabte, 18 
de novembre, a les 11.30 h, al 
castell de Miravet, i serà presi-
dit pel conseller d’Empresa i 
Treball i president de l’IDECE, 
Roger Torrent Ramió. 
Durant l’acte es lliuraran els 
premis IDECE per a fomentar 
la projecció de les Terres de 
l’Ebre que, en la seua 12a edi-
ció, estan dotats amb 1.500 
euros el primer premi, 1.000 
euros el segon premi, 700 eu-
ros el tercer premi i 500 euros 
el quart premi. També es pre-
sentarà el llibre ‘Vida a l’Ebre’, 
elaborat amb motiu d’aquests 
30 anys, amb un col·loqui en-
tre el seu autor, Vicent Pellicer 
Ollés, i l’escriptora Carme Cru-

L’acte, demà dissabte 18 
de novembre, serà 

presidit pel conseller 
d’Empresa i Treball, 

Roger Torrent Ramió

Es lliuraran els Premis 
IDECE 2023

IDECE

gats del Govern, directors dels 
Serveis Territorials, membres 
del Consell Rector de l’IDECE 
i del Consell Econòmic i Social 

elles Rosales.
La commemoració comptarà 
amb una nodrida assistència 
de representants institucionals, 

socials i econòmics, entre els 
quals els diferents directors 
que ha tingut l’organisme du-
rant aquests 30 anys, exdele-

de les Terres de l’Ebre, a més 
dels alcaldes dels municipis de 
les comarques de l’Ebre, entre 
d’altres.  La commemoració 
dels 30 anys de l’IDECE fina-
litzarà amb una degustació de 
productes gastronòmics de la 
Reserva de la Biosfera de les 
Terres de l’Ebre.
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UNA DONA MORTA 
I UNA ALTRA 
FERIDA GREU EN 
UN XOC FRONTAL
Una veïna de Tortosa de 39 
anys ha mort en una col·lisió 
frontal a la TV-3454 a l’Aldea. 
El sinistre va tenir lloc dime-
cres a les 20.51 hores, al punt 
quilomètric número 2 de la via. 
Dos cotxes van xocar de cara i, 
fruit de l’impacte, la conducto-
ra d’un dels vehicles va perdre 
la vida. En el mateix sinistre, 
una altra dona va resultar 
ferida greu i la van traslladar a 
l’Hospital de Tortosa.

ACTES VANDÀLICS 
AL CAP DEL 
TEMPLE
S’han presentat denúncies 
davant dels Mossos d’Esqua-
dra, tant per actes vandàlics 
(els dies 11 i 13 de novembre) 
com per l’arrencada violenta 
demostrada per un dels usua-
ris, el dia 29 d’octubre, que va 
acabar llençant a terra la mà-
quina expenedora de números 
d’espera. “Uns incidents aïllats 
entre ells, que han comportat 
agressions verbals i actes 
vandàlics sobre el mobiliari”, 
des dels lavabos fins a material 
informàtic, segons precisaven 
a l’EbreDigital des de l’ICS.  
S’està fent el seguiment dels 
casos.

JUNTS PER 
TORTOSA
La formació ha donat suport 
a l’aprovació de la creació del 
servei municipal de les llars 
d’infants públiques que s’ha 
portat al debat del ple. Amb 
tot, la portaveu Meritxell Roi-
gé, ha advertit que “s’hauria 
de refer el reglament amb 
més rigorositat, i s’haurien de 
repensar els preus del servei”, 
i, a més, s’haurien d’adaptar 
els costos reals de les dues llars 
d’infants per no perjudicar les 
finances municipals en futurs 
exercicis pressupostaris”.  Roi-
gé ha demanat a l’alcalde “que 
modifiqui l’expedient abans de 
procedir a la tramitació amb 
dades correctes i que respon-
guin a la realitat”.

 MÉS NOTÍCIES

tortosa

El ple de l’Ajuntament de Tor-
tosa ha aprovat per unanimitat 
la creació del servei municipal 
de llars d’infants públiques. 
També ha aprovat, inicialment, 
el seu reglament que se sot-
metrà a informació pública 
durant un període de 30 dies. 
Per poder posar en funcio-
nament el servei, el consis-
tori haurà de formalitzar un 
conveni amb el Departament 
d’Educació, qui delegarà la 
competència. Paral·lelament, 
l’Ajuntament ha sol·licitat dues 
subvencions dels Fons Next 
Generation per tal de construir 
dos centres educatius amb 74 
places cadascun. De fet, el re-

S’aprova per unanimitat la 
creació del servei municipal 
de llars d’infants públiques

glament ja contempla que part 
d’aquestes places siguin de 
caràcter social gratuït o boni-
ficat, adreçades a famílies amb 
problemàtiques socials i eco-
nòmiques greus.
Durant el ple extraordinari ce-
lebrat aquest dilluns, l’Ajun-
tament de Tortosa també ha 
aprovat per unanimitat una 
modificació pressupostària 
de 139.544 euros. D’aquests, 
120.000 euros es destinaran 
al pagament dels interessos de 
demora per l’expropiació del 
solar destinat a habitatge so-
cial ubicat al carrer Sant Felip 
Neri, i altres 15.000 euros a la 
Fira de Nadal, entre altres.

MOBILITAT
L’Ajuntament de Tortosa regula l’accés al 

centre comercial i el nucli antic
L’Ajuntament posarà en funcio-
nament els pròxims dies, un sis-
tema de control d’accés de vehi-
cles al centre comercial i el nucli 
històric. Concretament, s’han 
instal·lat unes pilones retràctils 
automàtiques en tres punts que 
funcionen controlades per unes 
càmeres de reconeixement de 
matrícula que regularan l’accés 
a la zona de manera intel·ligent. 
L’alcalde de Tortosa, Jordi Jor-
dan, i el regidor de Seguretat, 
Convivència i Mobilitat, Fran-
cesc Vallespí, han explicat el 
nou sistema de control de l’ac-
cés de vehicles.
Les pilones retràctils i les càme-
res de lectura de matrícula estan 
ubicades a la plaça Agustí Que-
rol, des d’on es regula l’accés a 
l’eix comercial de vianants i als 
carrers de la Rosa i Doctor Fer-
ran, des d’on es controla l’accés 
a la zona de vianants del centre 
històric i cultural, un punt turís-
tic amb elevada afluència de vi-

L’alcalde de Tortosa, Jordi Jordan, i el regidor Francesc Vallespí.

Amb un sistema de 
videocàmeres

anants. “El sistema ens perme-
trà regular l’accés de vehicles a 
les principals àrees de vianants 
de la ciutat per tal de garantir la 
prioritat i la seguretat dels via-
nants, a la vegada que facilitem 
l’accés al veïnat de la zona”, ha 
dit Jordan.

L’Ajuntament posa en mar-
xa un seguit de campanyes 
de civisme per sensibilitzar 
la ciutadania de la neces-
sitat de mantenir net, agra-
dable i segur l’espai públic. 
Unes campanyes que són 
complementàries al Pla Cui-
dem Tortosa. “Impulsem una 
campanya de proximitat, 
apel·lem a la corresponsa-
bilitat de la ciutadania per-
què entre tots i totes cuidem 
Tortosa”, ha dit l’alcalde Jordi 
Jordan. La campanya infor-
mativa anirà a càrrec de dos 
agents cívics, contractats a 
través del programa Treball 
i Formació, que distribuiran 
uns díptics i col·locaran uns 
adhesius als contenidors i 
papereres amb el missatge: 
“No deixeu la brossa fora del 
contenidor” o “No llenceu la 
brossa de casa a les papere-
res”. El díptic també inclou la 
informació de la sanció que 
s’aplicarà en cas d’incomplir 
la normativa. 

Campanyes de 
civisme

L’Ajuntament de Tortosa ha 
programat un seguit d’actes 
per commemorar el 85è ani-
versari de la fi de la Batalla de 
l’Ebre. El principal dels actes 
és una ruta guiada pels dife-
rents espais de la ciutat que 
van tenir un paper destacar 
durant la Batalla de l’Ebre, que 
tindrà lloc demà dissabte i ani-
rà a càrrec d’Emigdi Subirats, 
amb la col·laboració de Jordi 
Mulet i Àngel Mulet. L’itine-
rari començarà a les cinc de 
la tarda a l’estació de tren, i 
acabarà a l’antic refugi de Re-
molins. L’alcalde de Tortosa, 

85è aniversari de la fi de la 
Batalla de l'Ebre

Demà s’inaugurarà la 
senyalització de les 
cases on van viure 

l’alcalde Josep Rodríguez 
i Joaquín Cid, víctimes de 

la repressió franquista

Jordi Jordan, i la regidora de 
Memòria Democràtica, Mar 
Lleixà, van presentar ahir els 
actes, coincidint amb el 16 de 
novembre, data de la fi de la 
batalla.
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Els penjadors de la piscina 
municipal on deixem la mot-
xilla, pengem la tovallola o 
la jaqueta ara són de plàstic 
reciclat. 
Tot va començar quan els 
ganxos dels penjadors van 
deixar de fabricar-se. “Fèiem 
les peces de forma inter-
na amb una impressora 3D, 
però el problema va venir 
quan el volum de necessitat 
va ser molt elevat”, explica-
ven des de la piscina. Per 
això  van decidir demanar 
ajuda al FabLab de les Terres 
de l’Ebre. Allà, amb plàstic 
provinent dels taps de plàstic 
reciclats que porta la ciuta-
dania, han dissenyat un pen-
jador que, a més de ser soste-
nible, reprodueix el logotip de 
l’equipament esportiu.
Els penjadors estan creats 
amb plàstic d’exclusió pro-
vinent d’aquests taps reci-
clats.

 MÉS NOTÍCIES

Oberta la convocatòria d’ajuts a estudis 
superiors del curs 2022/2023

Els estudiants de cicles formatius de 
grau superior, graus universitaris, estu-
dis superiors de música i dansa i màs-
ters habilitadors per a activitats profes-
sionals ja poden demanar els ajuts als 
estudis superiors de l’Ajuntament d’Am-
posta. Tenen fins el 12 de desembre per 

fer-ho, tant de manera presencial com 
telemàticament. Com en les darreres 
convocatòries, es combinen els criteris 
econòmics amb els acadèmics, “amb la 
voluntat que siguin una ajuda més justa 
i social”, recorda la regidora d’Educació, 
Núria Marco.

Penjadors 
reciclats per a

la piscina 
“Amposta amb cor” prepara un tribut a Queen, 
solidari amb la Lliga Contra el Càncer
“Amposta amb cor” portarà a 
Amposta un tribut a Queen, 
el dissabte 23 de desembre, 
a l’auditori de la Unió Filhar-
mònica. Com ja és habitual, 
el festival solidari coorganitzat 
entre l’Ajuntament d’Amposta 
i l’empresa Remsa, destinarà 
el cost íntegre de l’entrada a 
una entitat social de la ciu-
tat, enguany a la Lliga Contra 
el Càncer de Tarragona i Ter-
res de l’Ebre. L’alcalde, Adam 
Tomàs, agraïa a Remsa conti-
nuar amb la iniciativa: “És un 
projecte molt potent, que des 
que va néixer al 2017, ha sigut 
un èxit”, deia Tomàs, qui afegia 
que “ens agrada molt que les 
empreses de la ciutat tinguin 
aquesta Responsabilitat Soci-
al Corporativa perquè, al final, 
part dels seus beneficis retor-
nen a la ciutadania”. El batlle 
i la regidora de Festes, Anna 
Tomàs, agraïen també la tasca 

SOLIDARITAT

de la Lliga Contra el Càncer i 
feien una crida a la participa-
ció.
Per la seva part, el gerent de 
Remsa, Manel Conesa, afirma-
va que “estem molt orgullosos 
de coorganitzar aquest acte i 

esperem que participi molta 
gent, perquè la feina que fan 
des de la Lliga Contra el Càn-
cer és ingent”. Des de l’asso-
ciació també donaven les grà-
cies a l’empresa i al consistori 
per la solidaritat.

El festival solidari 
patrocinat per Remsa 

serà a la Unió 
Filharmònica, el 23 de 

desembre

Treballs per la renovació dels serveis 
mínims del barri del Grau

Des de fa unes setmanes, els treballs es-
tan en marxa als carrers Villa-Real, Sant 
Vicent, Verge del Carme, Elisa, Sant To-
màs i Navarra. “Es realitza la renovació de 
pluvials, d’aigua potable i clavegueram, i 
la reurbanització dels carrers amb llam-
bordes per fer-los de prioritat invertida”. 
El pressupost total és de  978.697 euros, 

subvencionats en part per la Generalitat 
de Catalunya i la Diputació de Tarrago-
na. “Seguir treballant en la millora de la 
gestió del cicle integral de l’aigua, amb la 
substitució del clavegueram, el desple-
gament de la xarxa de pluvials i la millora 
de la xarxa d’aigua potable, és la mesura 
7 del Pla d’Acció Municipal (PAM)”.
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Demà, dissabte 18 de no-
vembre, a les 12.30 hores i a 
l’avinguda Goles de l’Ebre 215 
(Finques Zaragoza), l’Ajunta-
ment realitzarà una atenció 
als mitjans de comunicació 
davant la parada que ubica-
rà en el marc de la Setmana 
Europea de la Prevenció de 
Residus. En aquesta parada es 
lliurarà una ampolla reutilitza-
ble a les persones que con-
testin una enquesta sobre el 
reciclatge. En l’atenció hi par-
ticiparà l’alcalde de Deltebre, 
Lluís Soler, i la regidora d’En-
focament Turístic, Sostenibi-
litat i Platges, Lola Casanova.

Inici de la 
Setmana 

Europea de la 
Prevenció de 

Residus

EL PERELLÓ

Dintre de la “Setmana Euro-
pea de la Prevenció de Resi-
dus”, els tècnics del COPATE 
han iniciat una campanya 
amb enquestes per les ca-
ses del veïnat sobre la millo-
ra de la recollida selectiva. 
D’aquesta manera es dona al 
municipi el tret de sortida a la 
Setmana Europea de la Pre-
venció de Residus en la que, a 
més d’aquesta activitat, tam-
bé es realitzaran diferents ta-
llers i xerrades per fomentar el 
reciclatge.
L’alcalde del Perelló, Samuel 
Ferré, valora molt positiva-
ment aquesta iniciativa, “Qual-
sevol acció que contribueixi 
a la reducció i reciclatge dels 
residus al municipi, afavoreix 
al mateix”. Entre els partici-
pants a les enquestes es farà 
el sorteig de dos abonaments 
per a les Festes Majors.

Campanya per a la 
Prevenció de Residus

CHE

L’Ajuntament 
ha creat 
‘Pausa’

L’Ajuntament ha creat ‘Pau-
sa’, un espai on els infants 
podran explorar aprendre i 
divertir-se fora de l’horari es-
colar. “Mentre ells gaudeixen 
d’un temps de lleure enriqui-
dor, vosaltres podeu gaudir 
d’un espai de pausa ben me-
rescuda. Inscriu els teus fills 
i filles i descobreix una nova 
manera de conciliar vida fa-
miliar i personal. Sabem que 
la vida quotidiana pot ser un 
malabarisme entre respon-
sabilitats, temps en família i 
moments personals. Per això, 
estem encantats de presen-
tar-vos ‘Pausa’, un servei 
pensat per oferir-vos aquell 
suport extra que ens fa falta 
de tant en tant”.

ROQUETES

SOCIETAT DELTEBRE

La Confederació Hidrogràfica 
de l’Ebre (CHE) manté la conca 
del Segre en situació d’emer-
gència en l’avançament quin-
zenal de l’informe mensual 
dels índex de sequera publicats 
aquest dimecres. Per contra, 
amb les dades actuals, la unitat 
territorial del Baix Ebre es troba-
ria fora de l’emergència, cons-

Les dades situen la unitat 
territorial del Baix Ebre fora de 

l’estat d’emergència

tatada el passat mes de maig. 
Segons la CHE, durant els 
primers 15 dies, les reserves 
d’aquesta zona s’han vist afavo-
rides per les conseqüències dels 
temporals de finals d’octubre i 
principis de novembre. D’altra 
banda, els Noguera Pallaresa i 
Ribagorçana continuen en si-
tuació d’alerta.

Sessió informativa sobre
el Pla Pilot de la Renda Bàsica Universal

Una cinquantena de persones 
entre entitats, representants 
institucionals, socials i eco-
nòmics i personal de l’admi-
nistració han participat aquest 
dilluns a la sessió informativa 
sobre el Pla Pilot de la Renda 
Bàsica Universal. “Pensem que 
és una eina imprescindible 
per garantir una societat més 
equitativa i on no es quedi 
ningú enrere”, ha assegurat el 
delegat del Govern a les Ter-
res de l’Ebre, Albert Salvadó 
Fernández.
El cap de l’Oficina del Pla Pi-
lot per implementar la Renda 
Bàsica Universal, Sergi Raven-
tós Panyella, ha defensat que 
“és una proposta que donaria 
resposta a moltes de les pro-
blemàtiques socials que tenim 
en aquests moments”, ha as-
segurat.
El Pla Pilot de la Renda Bàsi-
ca Universal de Catalunya és 
un dels projectes més relle-
vants de la legislatura i pretén 

que Catalunya avanci cap a 
un model d’estat del benes-
tar més garantista i universal. 
Durant els dos anys que duri 
el pla pilot, els participants 
rebran un pagament mensual 
de 800 euros per adult i 300 
euros per menor de 18 anys. 

En total, unes 5.000 persones 
rebran la Renda Bàsica Uni-
versal: 2.500 seran escollides 
de manera aleatòria entre tots 
els domicilis de Catalunya, i 
les 2.500 restants correspon-
dran a la població de dos mu-
nicipis concrets.

Albert Salvadó, 
delegat del Govern: 
“Pensem que és una 
eina imprescindible 

per garantir una 
societat més 

equitativa i on no 
quedi ningú enrere”

La renda universal es planteja 
com uns ingressos bàsics per 
a tothom, sense condicions, 
de forma individual. A diferèn-
cia d’altres eines com la Ren-
da Garantida de Ciutadania o 
l’Ingrés Mínim Vital, que sovint 
no arriben al públic al qual van 
destinades, la Renda Bàsica 
Universal està pensada per tal 
de millorar la seva eficàcia en 
la lluita contra la pobresa.
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TIVENYS: CAMPUS 
D’HIVERN
Des l’Ajuntament han anun-
ciat la celebració del Campus 
de Nadal. “Actiesport amb el 
suport de l’Ajuntament ens 
conviden a participar i gaudir 
d’aquest campus carregat 
d’activitats. Esport, jocs, 
tallers, manualitats i moltes 
coses més. Som-hi aquest 
hivern, campus de Nadal al 
poble. Per poder realitzar les 
inscripcions contacta amb 
l’Ajuntament de manera 
presencial o telemàtica”. Dies 
21, 22, 27, 28 i 29 de desembre 
i 2, 3, 4 i 5 de gener.

BENIFALLET: 
XXXII JORNADES 
CULTURALS
L’Ajuntament ha informat 
que, dins de les Jornades 
Culturals, el dissabte, 25 de 
Novembre, es podrà gaudir de 
la presentació del llibre ‘I ara 
què, Tamar?’ de l’autor Fran-
cesc Ballester. L’acte tindrà 
lloc al Centre Polivalent, a les 
19 hores.

XERTA, FI DE LA 
FESTA
Des de l’Ajuntament i la 
regidoria de Festes han ma-
nifestat estar molt satisfets 
per “la gran participació que 
hi ha hagut en tots els actes.  
Volem donar les gràcies a tots 
els col·laboradors i organitza-
dors dels actes, sense ells no 
hauria sigut el mateix. Gràcies 
a tot l’equip que forma la 
Comissió de Festes per la gran 
feina que feu durant l’any, 
però sobretot per la feina que 
feu durant les Festes. Gràcies 
a la Comissió de Bous - Penya 
taurina Lo Burladero per la 
coordinació de tots els actes 
taurins, involucrant dels més 
petits fins als més grans. Grà-
cies a totes les associacions 
que aporteu la vostra ajuda 
i col·laboreu sempre en tot el 
que podeu, amb ganes de fer 
poble. En especial, gràcies a 
l’Associació de Joves, a les Do-
nes de Xerta, a l’AFA i a la Llar 
de la Gent Gran Sant Martí 
per l’organització d’actes 
durant les Festes Majors”.

BREUS

El portaveu del Banc dels Ali-
ments, Òscar Ologaray, ha re-
cordat que aquesta és “una 
campanya solidària cabdal per 
a poder garantir una distribució 
regular i sostinguda en el temps 
de productes bàsics”. Ologaray 
ha recordat que per poder fer la 
recollida es necessiten volun-
taris. Les inscripcions es poden 
dur a terme a través del web 
www.granrecapte.com i en el 
cas de Tortosa també trucant al 
977 44 44 44.
Un any més serà en format mixt 

El 24 i 25 de novembre torna 
el Gran Recapte

d’Aliments

El Ministeri d’Hisenda haurà de donar el 
seu vistiplau al pressupost municipal per al 2024

L’alcaldessa de l’Ametlla de 
Mar, Eva del Amo, va desvet-
llar dimecres a Canal Terres de 
l’Ebre, que el Ministeri d’Hisen-
da haurà d’autoritzar el pres-
supost municipal per al 2024. 
El Ministeri emetrà un infor-
me vinculant que autoritzarà 
(o no) els comptes. “I això en 
un context en què la situació 
econòmica de l’Ajuntament és 
delicada i on plana la incertesa 
de diferents contenciosos que 
ara mateix tenim oberts des 
de la corporació”. El passat 
mes de març “el govern mu-
nicipal de l’Ametlla de Mar va 
aprovar un pla d’ajust de les 
finances municipals per tal de 
fer front a la delicada situació 
econòmica de la corporació. 
No era el primer. Es pretenia 
fer front als deutes, que a dia 
d’avui se situen al voltant dels 
20 milions d’euros. Per una 
banda s’havien d’augmentar 
els ingressos (taxes i impostos) 
i s’havia de baixar la despesa”. 

L’alcaldessa de l’Ametlla de Mar, Eva del Amo. Foto: La Cala Ràdio 

L’AMETLLA DE MAR

i es simultaniejaran les dona-
cions físiques d’aliments amb 
les donacions monetàries (que 
un cop acabada la recollida es 
convertiran en aliments). La re-
collida física d’aliments tindrà 
lloc els dies 24 i 25 de novem-
bre, mentre l’opció de poder 
dur a terme donatius econò-
mics s’allargarà fins al desem-
bre. 
Les entitats socials demanen 
prioritzar les donacions físi-
ques per poder disposar dels 
aliments de forma immediata.

Però segons que va explicar 
a la televisió ebrenca l’actual 
alcaldessa calera, “aquell pla 
d’ajust no es va complir. Per 
això  ara ens veiem obligats 
a elaborar un pressupost per 
al  2024 que prèviament hau-
rà de ser aprovat pel Ministeri 
d’Hisenda. I si tot això no fos 
suficient, hi ha altres elements 
que fan que la situació pugui 
ser encara més delicada. Per 
una banda hi ha el contenciós 
presentat per l’empresa que 
estava construint un pont a la 
zona de Les tres Cales”. Unes 
obres que es van aturar per 
“manca de diners”. L’empresa 
va mostrar-se en desacord i 
va plantejar el contenciós. “La 
sentència condemna l’Ajunta-
ment a pagar una indemnit-
zació a l’empresa de 300.000 
euros, més 90.000 d’inte-
ressos, a banda de les cos-
tes. Pel moment, com a aval, 
s’han embargat cautelarment 
un seguit de parcel·les propi-
etat de la societat municipal 
La Cala Gestió. D’altra ban-
da, més recentment, el grup 
municipal d’ERC ha demanat 
al Govern Municipal que faci 
de mitjancer amb l’exregidor 
de Ciutadans durant l’ante-
rior mandat, perquè retiri el 
contenciós que va presentar 
sobre la venda de la parcel·la 
d’ús comercial a l’entrada del 
poble, i que va adjudicar-se a 

El Ministeri requereix 
a l’Ajuntament que no 
aprovi el pressupost de 
2024 fins que el propi 
Ministeri doni el vist i 

plau amb el seu informe

l’empresa Bon Preu per 2 mi-
lions d’euros. “Uns ingressos”, 
que segons va apuntar Del 
Amo, “anirien molt bé a l’Ajun-
tament per donar una mica 
d’oxigen a la complexa situa-
ció econòmica de les seves fi-
nances”. Així mateix, es va afe-
gir que “BBVA, mitjançant la 
seva filial immobiliària ANIDA, 
també ens té presentada una 
reclamació a l’Ajuntament per 
52.000.000€ (cinquanta dos 
milions). L’incompliment rei-
terat i esmentat dels diferents 
plans d’ajust ha comportat 
no solament que el Ministeri 
hagi advertit a l’Ajuntament 
de l’Ametlla de Mar, el mes de 
setembre, de declarar-lo Cor-
poració de Gestió Greument 
Danyosa, sinó que aquest mes 
de novembre, per primer cop 

a la història de l’Ametlla, s’ha 
rebut un nou requeriment en 
el que el Ministeri requereix a 
l’Ajuntament que no aprovi el 
pressupost de 2024 fins que 
el propi Ministeri d’Hisenda 
no doni el vistiplau mitjan-
çant el seu informe, que ad-
verteix expressament, serà 
vinculant. És a dir, per primer 
cop, l’Ajuntament està lligat 
de mans i peus perquè no 
pot aprovar el pressupost de 
2024 sense permís del Minis-
teri d’Hisenda”. Des de l’alcal-
dia s’afirma que  “mentre vam 
ser a l’oposició ja vam advertir 
moltes vegades que l’incom-
pliment sistemàtic dels dife-
rents plans d’ajust comporta-
ria que més aviat que tard ens 
acabaria intervenint el Minis-
teri d’Hisenda”.

El tret de sortida a la XI Set-
mana del  Comerç, que en-
guany porta per lema “L’Am-
polla és màgica, gaudeix del 
seu  comerç”, va ser el diven-
dres 10 de novembre, a la sala 
de  plens de l’Ajuntament de 
l’Ampolla, on es va distribuir el 
material que la  Regidoria de 
Comerç de l’Ajuntament va 
preparar per als  comerciants 
que hi participen. 
Així, de l’11 al 19 de novembre, 
els 36  comerços del munici-
pi adherits a la iniciativa de-

L’Ampolla: tret de sortida a la 
XI Setmana del Comerç i Festa 

de la Segregació
coraran els seus aparadors  i 
oferiran ofertes i promocions 
preparades per a l’ocasió.
D’altra banda, el proper cap 
de setmana, l’Ajuntament 
ampollero ha organitzat un 
seguit d’actes commemora-
tius per la Festa de la Segre-
gació. 
Demà dissabte a les 20.30 
hores, al Casal Municipal de 
l’Ampolla, tindrà lloc el so-
par popular de la Segregació 
i hi haurà ball amb l’orquestra 
Pensylvania.
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LA SÉNIA ACULL 
LES PRIMERES 
JORNADES 
DE MEMÒRIA 
DEMOCRÀTICA
Demà, dissabte 18 de 
novembre, serà l’inici de 
les Primeres Jornades de 
Memòria Democràtica a la 
Sénia, una iniciativa que 
busca apropar-se al passat 
recent amb l’objectiu de 
mantenir viva la flama dels 
valors democràtics que 
han marcat la història de 
la localitat. Les jornades, 
organitzades per l’Ajun-
tament de la Sénia amb la 
col·laboració de diverses 
entitats locals i territorials, 
compten amb un programa 
diversificat d’activitats 
per commemorar el passat 
democràtic del territori. La 
inauguració anirà a càrrec 
de Lluís Montull, director de 
Serveis Territorials de Jus-
tícia de les Terres de l’Ebre, 
que presentarà també el 
projecte Stolpersteine a la 
Sénia. L’acte se celebrarà 
demà dissabte a les 17h a la 
Sala 1 d’octubre de la Casa 
de Cultura.

INTERCEPTEN 
UN COTXE AMB 
MÉS DE 200 
KG D’OLIVES 
SUBSTRETES 
DE CAMPS 
D’OLIVERES 
Agents Rurals, juntament 
amb els Mossos, van infor-
mar dimarts que havien in-
terceptat un cotxe amb tres 
ocupants que duien més de 
200 kg d’olives substretes 
de camps d’oliveres de 
Roquetes-La Sènia. 
Així mateix, van comuni-
car que “aquest any, per 
l’elevat preu de les olives, 
s’espera un augment de 
possibles robatoris sem-
blants”. De fet, la setmana 
passada, van haver-hi dues 
detencions per furtar olives 
a Móra d’Ebre causant 
danys als arbres amb una 
serra telescòpica.

BREUSLA RÀPITA
Jornades Gastronòmiques

del Llagostí
De l’11 de novembre al 10 de 
desembre es celebren les XVIII 
Jornades Gastronòmiques del 
Llagostí.
Com a punt  de partida, dis-
sabte passat, a la Plaça 1 
d’Octubre de la Ràpita, va te-
nir lloc la Diada del Llagostí, 
un esdeveniment gastronò-
mic que destaca els tresors 
culinaris de la nostra zona. 
Aquesta diada és una iniciativa 
del Col·lectiu de Cuina, en col-
laboració amb l’Ajuntament 
de la Ràpita.
Aquest esdeveniment anual 
reuneix una selecció dels res-
taurants més emblemàtics.
L’objectiu principal de la Dia-
da del Llagostí és promoure el 
consum de productes locals 
i celebrar la riquesa natural i 
cultural de la zona.
“Cal destacar la bona assis-
tència i participació que hi va 
haver-hi durant una Diada que  

AMPOSTA COMENÇA 
A TREBALLAR EN UN 
PLA DIRECTOR DEL 
VERD URBÀ
 

L’Ajuntament d’Amposta 
s’ha dotat d’un Pla director 
del verd urbà, un document 
de treball que orientarà les 
decisions pel que fa als es-
pais verds i a l’arbrat de la 
ciutat, i servirà de referència 
en la planificació i gestió de 
les zones verdes. “Una ciutat 
més verda i amb més om-
bres és, al final, una ciutat 
més fresca, sostenible i sa-
ludable per a les persones. 
Per això s’ha iniciat la redac-
ció d’aquesta iniciativa, que 
marcarà les línies d’actuació 
futures per fer d’Amposta la 
ciutat que volem: més verda 
i sostenible”, explicava l’al-
calde, Adam Tomàs.
La regidora, Núria Marco, 
acompanyada de la tècnica 
responsable de la redacció 
del pla, va visitar espais de 
la ciutat per analitzar el seu 
estat actual. Algunes de les 
valoracions que es van fer 
incloïen els talussos del pas-
seig fluvial, l’estat dels xops, 
la manca de verd als carrers 
estrets o l’afectació de les 
palmeres del Poble Nou.

representa l’inici de les Jorna-
des Gastronòmiques”.
A més, com a part de les Jor-
nades Gastronòmiques del Lla-
gostí, l’Estació Nàutica de la 
Ràpita-Delta de l’Ebre ofereix 
diverses experiències a la na-
tura, incloent-hi la ruta de les 
muscleres i una sortida amb 
sea bike per la Badia dels Al-
facs. També hi haurà itineraris 
pels arrossars i les llacunes del 
Delta.

Tret de sortida amb 
la Diada del Llagostí, 

dissabte passat
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SANTA BÀRBARA

L’Ajuntament de Santa Bàr-
bara ha confirmat el que va 
avançar fa unes setmanes 
l’Associació Mediambiental 
de Veïns de Santa Bàrba-
ra, Amevesaba, del retorn 
d’una estació mòbil de me-
surament de la qualitat de 
l’aire, que estarà a Santa 
Bàrbara per segona vega-
da durant dos o tres mesos 
i, ara, recollint dades sobre 

L’estació mòbil de mesurament 
de la qualitat de l’aire torna 

al municipi

la qualitat de l’aire durant el 
funcionament de la planta 
d’assecatge de sansa de la 
Galera. Antonio Ollés Moli-
as, alcalde de Santa Bàrbara 
afirmava que “dijous passat 
ens va arribar la confirmació 
que la unitat mòbil venia cap 
aquí, i dimecres ja va arribar, 
al mateix lloc on ja la vam 
tenir”. 
(La Plana Ràdio)

MASDENVERGEAMPOSTA

El cementiri de Masdenverge 
ha guanyat la votació popular 
del premi a la millor iniciativa 
ambiental en un cementiri de 
tot l’Estat. L’Ajuntament ha fet 
un arranjament integral del 
cementiri, ha instal·lat pla-
ques solars per alimentar les 
faroles de llum LED, i també 
ha dut a terme un pla de reci-
clatge a l’espai. Ara, un equip 
tècnic s’encarregarà de valo-
rar la candidatura però, des 
de Masdenverge, ja celebren 
que la reforma del cementiri 
ha estat reconeguda a nivell 
de tot l’Estat. (ebredigital.cat)

El cementiri 
guanya la 

votació 
a ‘millor 

iniciativa 
ambiental’

ULLDECONA

ALCANAR

XXIX Jornades Gastronòmiques 
de la Clementina

La clementina d’Alcanar i Les 
Cases serà la protagonista 
dels mesos de novembre i de-
sembre, amb la celebració de 
les XXIX Jornades Gastronò-
miques de la Clementina. Es 
tracta d’una de les propostes 
culinàries més arrelades al mu-
nicipi, on cada edició aconse-
gueix satisfer els paladars més 
exigents dels veïns d’arreu del 
territori, gràcies a les creacions 
dels xefs.

Des d’avui i fins el 17 
de desembre, sis 

restaurants oferiran 
plats creatius 

acompanyats de tocs 
cítrics per sorprendre 

als comensals

Enguany es compta amb la 
participació de sis restaurants. 
Cada establiment ha preparat 
plats que combinen la cuina 
més tradicional amb la més 
avantguardista, acompanyats 
de tocs cítrics per mostrar que 
la clementina és un ingredient 
idoni per a la millor cuina.
L’alcalde, Joan Roig, destaca 
que “les Jornades Gastronòmi-
ques de la Clementina són una 
bona oportunitat per a pro-
mocionar la nostra cuina lo-
cal, així com l’esforç que cada 
dia realitzen els agricultors per 
aconseguir un producte de 
qualitat”. En aquest sentit, re-
cordava que la clementina està 
inclosa dintre de la Indicació 
Geogràfica Protegida, IGP, fet 
que demostra la seva excel-
lència, que cal protegir amb el 
foment del seu consum, “per-
què si consumin productes de 
casa nostra, ajudem a protegir 
els nostres productors”.

El Club de Rem Delta de 
Sant Jaume ha resultat ser 
el 1r classificat al Medaller 
del Campionat de Catalunya 
d’Ergòmetre, celebrat aquest 
passat dissabte al Poliespor-
tiu municipal de La Ràpita, 
on van participar més de 200 
esportistes de diferents ca-
tegories d’un total de 9 clubs 
de rem catalans.
D’altra banda, dins de l’ac-
tualitat del municipi, infor-
mar de la nova data de la 
Cursa Urbana Jeroni Juan. 
Serà dissabte, 25 de novem-
bre: 9.30h Cursa urbana 5k; 
10.30h Cursa urbana 10k; 
120h Cursa urbana infantil. 
Sortida: plaça 23 de juny. Ar-
ribada i entrega de premis: 
plaça de l’Ajuntament de 
Sant Jaume. Així mateix, dir 
que el cap de setmana pas-
sat es va dur a terme la Gala 
de l’Esport a Sant Jaume.

Club de Rem 
Delta, campió 
de Catalunya 
d’Ergòmetre

SANT JAUME

Pla Local de 
l’Habitatge

Definir les polítiques públiques 
en matèria d’habitatge per als 
propers sis anys. Aquest és el 
principal objectiu del Pla Local 
de l’Habitatge que actualment 
està redactant l’Ajuntament 
d’Amposta amb l’empresa 
Celobert, cooperativa d’ar-
quitectura, enginyeria i urba-
nisme. Durant la primera fase, 
actualment en marxa, s’està 
fent un anàlisi de la situació de 
l’habitatge al municipi amb la 
participació dels equips tèc-
nics municipals, les entitats i 
agents que treballen en l’habi-
tatge a Amposta. Aquest mes 
de novembre, aquesta fase 
s’obre a la ciutadania en ge-
neral, amb una enquesta per 
conèixer què opina el veïnat 
en referència a les problemà-
tiques relacionades amb l’ha-
bitatge i com els afecten.

Ulldecona consolida el seu 
compromís amb la sosteni-
bilitat mitjançant l’aprovació 
unànime del Pla d’Acció per 
l’Energia i el Clima, destacant 
també l’aprovació del compte 
general del 2022. 
L’alcaldessa va subratllar l’am-
bició dels objectius, afirmant 
que són “uns números am-
biciosos, però són perfecta-
ment assolibles amb les me-
sures proposades”. 
Ventura Brusca també deta-
lla altres punts importants del 
pla, com la inclusió de cri-
teris d’economia circular en 
les licitacions municipals i la 
implementació de sistemes 
d’alerta per a la població vul-
nerable en situacions d’emer-
gència climàtica.

Pla d’Acció 
per l’Energia i 

el Clima
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RIBERA D'EBRE

RIBA-ROJA

La Festa Comarcal de la 
Clotxa, organitzada pel Con-
sell Comarcal de la Ribera 
d’Ebre, continua el seu itine-
rari per tots els pobles de la 
comarca. Després de com-
pletar la primera roda pel 
territori i agafant el relleu de 
Móra la Nova l’any passat, en 
aquesta divuitena edició es 
torna a celebrar a Riba-roja 
d’Ebre, com al 2004. Serà el 
diumenge 19 de novembre, i 
donarà el tret de sortida de 
les Jornades Gastronòmi-
ques de la Clotxa, que s’allar-
garan fins al 17 de desembre, 

durant les quals, 11 restau-
rants riberencs oferiran a la 
seva carta un menú de clot-
xa, amb la recepta tradicional 
i les seves diverses variants. 
Aquest és el segon any que la 
clotxa es fa a la tardor.

Festa Comarcal de la Clotxa 
de la Ribera d’Ebre

MÓRA D’EBRE

L’Ajuntament ha presentat 
davant la Representació Ter-
ritorial de l’Esport, la candida-
tura del morenc Àlvaro Curto 
Peral, per optar al Premi For-
jador de l’Esport 2023. En-
guany, la Gala de l’Esport de 
les Terres de l’Ebre se cele-
brarà a la capital de la Ribera 
d’Ebre el 14 de desembre. El 
premi vol reconèixer aque-
lles persones (principalment 
d’edat superior als 60 anys) 
amb una llarga trajectòria de-
dicada a l’esport i/o aquells 
que hagin estat impulsors 
dels inicis de l’esport en qual-
sevol vessant. Curto ja va ser 
distingit amb el guardó a mi-
llor esportista de Móra d’Ebre 
en la II Festa de l’Esport Local, 
el 2015.

ASCÓ

La cita culinària preveu 
servir 1.200 clotxes 
i donarà el tret de 

sortida a les Jornades
Gastronòmiques. 

Tindrà lloc diumenge

Àlvaro Curto, 
candidat al 

Premi Forjador 
de l’Esport

ANAV es compromet a garantir els 
llocs de feina durant un any quan 

tanquin les nuclears
CCOO ha assegurat que l’As-
sociació Nuclear Ascó Van-
dellòs (ANAV), s’ha compro-
mès a garantir el lloc de feina 
als treballadors durant un any 
un cop hi hagi el canvi de ti-
tular de les centrals després del 
tancament. Per als empleats, 
aquest és un dels punts essen-
cials que formaran part del nou 
conveni col·lectiu que s’està 
negociant. El tancament d’As-
có I està previst per al 2030, 
el d’Ascó II per al 2032, i el de 
Vandellòs II l’any 2035. Des-

L’empresa sosté que hi 
ha avenços en aquest 

punt del nou 
conveni col·lectiu però 
que l’acord no està del 

tot tancat

prés, els equipaments passaran 
a ser propietat de l’empresa 
pública Enresa, que en ges-
tionarà el desmantellament. 
Fonts d’ANAV han apuntat a 
l’ACN que hi ha “avenços” en 
aquest aspecte del nou con-
veni, però han manifestat que 
l’acord no està del tot tancat. 
El secretari de CCOO d’ANAV, 
Joaquim Bielsa, ha explicat 
que el preacord es va segellar 
el 31 d’octubre. 
Aquest primer pacte suposa 

una “extensió de la garantia 
d’ocupació actual” durant un 
any més enllà del canvi de ti-
tularitat. 
A banda, la negociació del con-
veni col·lectiu es manté. “Es-
tem fent reunions setmanals. 
S’intenta arribar a acords i de 
moment no hi ha cap punt de 
conflicte”, ha indicat. Segons 
els sindicats, el tancament de 
les plantes podria afectar més 
de 200 llocs de feina directes i 
més de 500 d’indirectes.

El CoEbreLab, el laboratori 
de proves de l’Àrea 5G Ter-
res de l’Ebre, ha comprovat 
que l’actual tecnologia - 3G, 
4G, wifi i 5G (en procés d’im-
plantació)-permet monitorar 
i atendre a distància els pa-
cients crònics hospitalitzats 
a casa. Simulant que la nau 
del polígon del Molló era un 
entorn domiciliari, s’ha ana-
litzat la resposta de les tele-
comunicacions en un entorn 
rural per fer consultes per 
videoconferència, fer segui-
ment de pacients monitorats, 
o que els facultatius puguin 
veure des de la consulta les 
ecografies que un tècnic fa 
als pacients a casa. 

El CoEbreLab comprova que 
l’actual tecnologia permet 
monitorar i fer ecografies a 

pacients domiciliaris Des de dilluns, 13 de novem-
bre, la connexió del bus Tor-
tosa–Gandesa estrena nous 
horaris i noves expedicions 
que permetran ajustar-se, 
sobretot, a les necessitats de 
mobilitat dels estudiants que 
han de desplaçar-se fins als 
centres educatius de les Ter-
res de l’Ebre. L’equip de go-
vern del Consell Comarcal de 
la Terra Alta mostra la seva 
satisfacció per la resposta re-
buda per part del Govern amb 
aquesta millora de la mobili-
tat, llargament reivindicada.
Amb aquesta adequació a les 
necessitats dels habitants del 
territori, ara la primera sorti-
da des de Tortosa serà a les 
6:50 hores, i no a les 6:10 
hores com passava fins ara. 
D’aquesta manera, el bus ar-
ribarà a Gandesa a les 7:45 

La connexió del bus 
Tortosa–Gandesa estrena nous 

horaris i noves expedicions

La segona fase d’aquest pro-
jecte és validar, amb malalts 
i equips mèdics reals de les 
Terres de l’Ebre, els usos 
d’aquest ‘MedicalKit’, que es 
farà servir com un CAP mòbil.

hores, per adequar-se als ho-
raris d’entrada dels estudiants 
de l’Escola Agrària, funciona-
ris, i treballadors en general. 
La primera expedició arribava 
a Gandesa a les 7:00 hores, 
massa aviat tenint en compte 
que les jornades educatives 
i laborals comencen a les 8 
hores del matí. L’expedició de 
tornada serà a les 9:30 hores 
des de Gandesa, amb arriba-
da a Tortosa a les 10:20 hores. 
D’aquesta manera, es facilita-
rà l’enllaç amb expedicions a 
Barcelona.

Territori implementa 
aquesta acció, 

llargament reivindicada 
pel Consell Comarcal

TERRA ALTA
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LA CHE COMENÇA 
ELS TREBALLS 
PER MOBILITZAR 
ELS SEDIMENTS A 
LA CUA DEL PANTÀ 
DE RIBA-ROJA I 
MEQUINENSA 
La Confederació Hidrogràfica 
de l’Ebre (CHE) i el Ministeri 
per a la Transició Ecològica i 
el Repte Demogràfic (MITE-
CO) han començat, aquesta  
setmana, els treballs per 
mobilitzar sediments des 
dels pantans de Mequinensa 
i Riba-roja. Es tracta d’una 
prova pilot que s’ha iniciat 
amb l’adequació del terreny 
perquè la maquinària pesant 
pugui treballar-hi amb més 
facilitats, i que s’allargarà 
fins a mitjan 2024. La prova 
s’inclou en una primera fase 
de treballs que té un pressu-
post d’1,2 milions d’euros i en 
la que es mouran uns 13.000 
metres cúbics de sediments. 
Per fer-ho, s’aplicaran dife-
rents metodologies i s’estudia-
rà quina és la més eficient per 
a futures actuacions. (ACN)

La PDE sobre la prova de Mequinensa: “La 
desesperació és que no podem tardar deu anys 

a fer alguna cosa amb cara i ulls”
La Plataforma en Defensa de 
l’Ebre (PDE) ha insistit aques-
ta setmana que, més enllà 
“d’anuncis grandiloqüents”, la 
prova pilot de la Confederació 
Hidrogràfica de l’Ebre (CHE) 
a Mequinensa, no tindrà cap 
efecte al tram final de l’Ebre i 
ni “perquè els sediments arri-
bin al Delta”. 
La PDE celebra que se solu-
cioni “una reivindicació legíti-
ma del poble de Mequinensa” 
i que de l’operació s’extreguin 
noves dades i mesuraments, 
però denuncien “la nul·la in-
tenció de la CHE” de fer pràc-
tiques efectives a curt termini. 
“La desesperació és que po-
dem tardar deu anys a que fa-
cin alguna cosa amb cara i ulls, 
i al Delta no li sobra aquest 
temps”, ha dit Susanna Abella, 

L’entitat reclama 
“pràctiques efectives” a la CHE per moure 

sediments a curt termini

portaveu. També recriminen el 
silenci del Govern a l’anunci. 
“Ens sentim molt sols”, ha la-
mentat. 
I és que després d’analitzar el 
projecte que executa la CHE a 
Mequinensa, la PDE no és opti-
mista, tot i un primer moment 
en què van celebrar que la 
Confederació fes una actuació 
amb sediments. Creuen que la 
prova pilot que han anunciat és 
“una maniobra de distracció” 
per dilatar el projecte en el 
temps, un temps que el Delta 
de l’Ebre no té i els desespera. 

“No servirà per al que necessi-
tem aquí baix i la Confederació 
ho ha venut al Pla de Conca 
com un gran projecte per re-
soldre el problema”. (ACN)

ACTUALITAT

Disset entitats firmen el ma-
nifest liderat per l’Associació 
Sediments que recrimina a 
la Confederació Hidrogràfica 
de l’Ebre (CHE) i el Ministeri 
per a la Transició Ecologia 
(MITECO) que “es rentin la 
imatge” amb la prova pilot 
de sediments que estan fent 
al pantà de Mequinensa, a la 
cua del pantà de Riba-roja. 
El nombre d’adhesions a la 

17 entitats denuncien que la CHE “es renta la 
imatge” amb la mobilització de sediments

declaració pot incrementar i 
es registrarà a la seu gover-

namental. Els ambientalistes 
denuncien que la proposta 
d’estudi de Mequinensa “és 
una aberració anticientífica” i 
reclamen “fer proves reals” a 
partir dels molts estudis que 
ja existeixen. El manifest, fins 
i tot quantifica que transpor-
tar sediments amb camions és 
trenta vegades més car que 
fer-ho amb el bombeig i el 
transport per canonades.

L’Associació Sediments 
lidera un manifest 

que reclama “fer proves 
reals” amb els estudis 

existents

L’alcalde de l’Aldea, Xavier 
Royo, s’ha reunit amb mem-
bres de l’Associació per la In-
clusió de Persones amb Dis-
capacitat de l’Ebre (ASSIDE), 
per avaluar, analitzar i revisar 
l’accessibilitat a l’Aldea quant 
a les barreres arquitectòni-
ques, tant a la via publica com 
als equipaments municipals. 
Royo ha manifestat que “tot 
i que som conscients que 
l’Aldea, com molts munici-
pis ebrencs, ens queda molta 
feina per fer i hem d’eliminar 

L’ASSIDE es reuneix amb l’alcalde de l’Aldea
les barreres arquitectòniques 
encara existents, tenim molt 
clar que realitzarem totes les 
accions correctives pertinents 
i necessàries en futures obres 
i arranjaments als edificis mu-
nicipals. Al mateix Ajuntament 
ja vam eliminar, a principis 
d’any, les barreres arquitectò-
niques d’accés, tant a la porta 
nord com a la porta sud“. 
Després de la visita, els mem-
bres de l’ASSIDE i el mateix 
alcalde, s’han adreçat fins als 
passos de vianants de la nova 

avinguda Catalunya, per veure 
in situ, les accions dutes a ter-
me a les últimes grans àrees 
urbanitzades, les quals com-
pleixen amb les necessitats 
que reclama ASSIDE. L’alcalde 
els ha explicat de primera mà 
les futures accions que es rea-
litzaran, i que “complirien amb 
les necessitats de les persones 
discapacitades”. L’Associació 
comptarà amb una col·labora-
ció permanent amb l’Ajunta-
ment perquè puguin mostrar 
les seves necessitats.
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ROQUETES

El president del Consorci 
d’Aigües de Tarragona (CAT), 
Joan Alginet, ha participat 
aquest dilluns en la reunió de 
la Comissió del Cicle Urbà de 
la Taula Nacional de l’Aigua. 
La trobada s’ha celebrat a 
les instal·lacions de l’Agència 
Catalana de l’Aigua a Bar-
celona. Aquesta és una de 
les dues comissions en què 
el CAT participa activament, 
dels vuit grups sectorials de 
treball que impulsa en total 
el Departament d’Acció Cli-
màtica. La d’aquest dilluns ha 
estat la primera de les quatre 
sessions que s’han progra-
mat en el marc de la Comis-
sió del Cicle Urbà. L’objectiu 
d’aquestes trobades és es-
tablir un procés participatiu 
que permeti recopilar da-
des, analitzar les previsions 
futures de demanda d’ai-
gua, analitzar les alternatives 
d’estalvi i optimitzar els con-
sums de l’aigua.

CAT
 Taula 

Nacional de 
l’Aigua

Bot va acollir dimarts, 14 de 
novembre, una jornada tèc-
nica d’innovació en la cuina 
del corder i del cabrit de la 
Terra Alta. La sessió va estar 
organitzada pel Consorci 
Intercomarcal d’Iniciatives 
Socioeconòmiques de la 
Ribera d’Ebre i la Terra Alta, 
amb la col·laboració de Tre-
ball a les Comarques-Terra 
Alta Més, en el marc del Pla 
Anual de Transferència Tec-
nològica 2023. 
La jornada, celebrada a l’al-
berg rural Lo Molí de Bot, va 
servir per donar a conèixer 
com optimitzar l’aprofita-
ment del corder i del cabrit 
en la restauració per po-
der-lo incloure a la carta 
dels establiments a preus 
competitius i incorporant 
tècniques d’elaboració in-
novadores.

BOT
Innovació en la 

cuina del corder i 
el cabrit

L’alcalde de Roquetes, Ivan 
Garcia, acompanyat del regi-
dor d’Obres Públiques i Ges-
tió Ambiental, Jordi Allepuz, 
ha presentat el projecte de 
construcció d’una estació de 
tractament d’aigua potable al 
dipòsit d’aigua de la Urbanit-
zació Pilans.
Aquest equipament, ha afir-
mat Ivan Garcia, “és totalment 
necessari a causa de l’ajusta-
ment que la Unió Europea fa 
dels paràmetres de control 
de l’aigua de boca. Aquests 
paràmetres detecten l’excés 
del nivell de pesticides i her-
bicides, i en el cas de Roque-
tes, el pou de la Urbanització 
Pilans, es trobaria al límit”.
Davant d’aquesta situació, 
l’Ajuntament, amb la cons-
trucció d’aquest equipament, 
s’anticipa a la possibilitat que 
es poguessin superar els pa-

Instal·lació d’una estació de 
tractament d’aigua potable

ràmetres que farien que l’ai-
gua no fos apta per al consum 
humà. De fet, segons explica 
Garcia, “l’Ajuntament ja fa dos 
anys que va demanar una sub-
venció a l’Agència Catalana de 
l’Aigua, però llavors la quanti-
tat no es va considerar la idò-
nia pel cost de l’obra, però 
en aquesta segona petició de 
subvenció l’Agència Catalana 
de l’Aigua (ACA) aportarà prop 

Formació en primers auxilis a professorat i 
alumnes dels centres educatius

L'AMETLLA DE MAR

Els primers en rebre la for-
mació de primers auxilis han 
estat els professors de l’Ins-
titut Candelera i a continua-
ció, durant tot el mes, s’està 
formant els alumnes. Les ac-
cions formatives van a càrrec 
de la infermera de referència 
dels centres educatius al CAP, 
les infermeres del SUM i en-
senyen com fer una reanima-
ció cardiopulmonar correcta-
ment, la maniobra d’Heimlich 
en cas d’ennuegament, i altres 
accions d’atenció immedia-
ta en altres tipus d’accidents 
com ara ferides, fractures o 
hemorràgies.
El mateix que es fa a l’insti-
tut, posteriorment també es 
farà a la Llar d’Infants Xerino-
la i a l’Escola Sant Jordi, amb 
l’afegit que a l’escola dispo-
sen d’un desfibril·lador DEA, 
per la qual cosa, també es 
faran pràctiques de com s’ha 
d’utilitzar i en quins casos. En 
aquest cas, la formació només 
serà impartida per infermeres i 

tècnics del SUM. 
Un cop finalitzada la forma-
ció als centres educatius, i 
després d’haver fet un son-
deig entre el personal dels 
diversos departaments mu-
nicipals, s’impartirà formació 
en primers auxilis i utilització 
del DEA entre els treballadors 
municipals, ja que en alguns 
edificis i equipaments muni-
cipals es disposa de desfibril-
ladors.
Menció a part mereix el cos 
de la Policia Local, el qual 
rebrà una formació més ex-
haustiva, donat que els agents 
d’aquest cos són sempre els 
primers a arribar al lloc de les 
emergències i en molts casos, 
han de col·laborar estretament 
amb els tècnics i infermeres del 
SUM en l’atenció de víctimes 
d’accidents, siguin domèstics, 
de trànsit o altres emergències.
Finalitzada la formació als cen-
tres educatius i departaments 
municipals, l’Ajuntament té la 
intenció d’oferir alguns tipus 

Iniciativa de 
l’Ajuntament a través 
del Servei d’Urgències 

Municipal (SUM) i 
amb la col·laboració 
del Centre d’Atenció 

Primària de la localitat

d’accions formatives a altres col-
lectius, com ara associacions de 
veïns que així ho desitgin.
L’objectiu és tenir el nombre 
més gran d’habitants possible, 
formats en primers auxilis, per-
què en cas d’emergència tot-
hom sàpiga què ha de fer i què 
no, ja que de vegades és el més 
important per evitar mals ma-
jors a la víctima.

FLIX
Recreació 

històrica del 
final de la 
Batalla de 

l’Ebre
Flix es trasllada de nou al 1938, 
des de la primera ocupació 
franquista a l’abril, fins al fi-
nal de la Batalla de l’Ebre. Per 
fer-ho, comptarà amb la pre-
sència de cent setanta recre-
adors de dinou grups d’arreu 
del país, i vehicles militars de 
l’època. 
Els actes es van iniciar ahir amb 
la commemoració del 85è ani-
versari del final de la Batalla de 
l’Ebre i el lliurament del guardó 
Pont de ferro. El primer home-
natjat ha estat Josep Sànchez 
Cervelló. Els actes duraran fins 
diumenge, quan es farà una 
caminada guiada pels voltants 
de Flix, recorrent espais de la 
Batalla de l’Ebre.

del 60% del pressupost total, 
que és de 580.000 euros”. 
L’alcalde també ha destacat 
que “aquesta és una obra 
que la ciutadania no veurà 
físicament, però que supo-
sarà garantir una qualitat 
suprema de l’aigua durant 
molts anys a la zona de la 
Urbanització Pilans, carre-
tera del Reguers i camí de 
Vilaret”.
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VALENT XAVI  
Quan un entrenador té molta 
experiència a les banquetes i, 
a més, una edat on l’important 
és ser feliç, no m’estranya que 
prengués la decisió de tancar la 
porta i dimitir de l’Aldeana. La 
temporada passada no va se-
guir Ferran Simó potser perquè 
havia de prendre decisions  i 
per això se’n va anar a l’Am-
posta. I Xavi Cid es va trobar 
que ell manava i dirigia però 
alguns no l’escoltaven. Penso 
que el mister no va entrar en 
bon peu al vestidor. I ha passat 
el temps i ara tenia dubtes de 
seguir. Però el dia 8 va ser el 
detonant quan va demanar  
quatre juvenils per entrenar 
perquè arrossegava sis baixes. 
I no en va poder disposar. Va 
ser quan va prendre la decisió 
de dimitir, passés el que passés 
contra el Camarles. Només ho 
sabia la seva dona i va arribar 
el diumenge després del partit 
i ho va comunicar al secretari 
tècnic i, a micro tancat, a 
Michel. Xavi Cid ara farà el que 
ja feia: caminar els caps de 
setmana per les muntanyes, fer 
paelles els diumenges i en pocs 
dies se n’anirà a Burgos amb 
Juanjo Rovira, que és delegat 
de partits de futbol professi-
onal, i li toca fer les tasques 
d’informador en una confron-
tació al Plantio.  Xavi Cid ara 
és feliç que és l’important i en 
la vida per ser feliç cal prendre 
decisions valentes i intel·ligents. 
Bravo Xavi i sort Aldeana; per-
den un gran entrenador i una 
gran persona, tot i que no va 
encaixar bé en el nou projecte. 
Ell també ha admès que potser 
no ha sabut cohesionar l’equip. 

CELMA

ALEIX GARCIA
Dijous de la setmana passa-
da, recordo que volia parlar 
d’Aleix Garcia, confiant de 
la seua convocatòria amb la 
selecció espanyol absoluta. 
Vaig decidir esperar perquè 
divendres s’havien de conèixer 
els jugadors convocats. I el 
divendres pel matí, mentre re-
partia el diari, vaig escoltar per 
la ràdio la notícia de la seua 
convocatòria. Vaig tenir una 
alegria immensa. Un jugador 
d’Ulldecona a la selecció!!!. 
Enhorabona Aleix. T’ho has 
guanyat. Ets un orgull per a 
Ulldecona i per a les Terres de 
l’Ebre. Un gran referent. Has 
sabut créixer i no defallir, sent 
perseverant. Com aficionat i 
des d’esta modesta columna 
d’opinió, et felicito i et dic que 
estic molt satisfet per este 
debut. Ahir va ser un gran 
dia per Ulldecona i per a les 
Terres de l’Ebre. Una població 
que és molt més coneguda 
gràcies als seus cracs, els quals 
la representen així com a tot 
un territori que viu el moment 
amb satisfacció. 

MICHEL TERCERA FEDERACIÓ
TERCERA FEDERACIÓ

Rapitenca-Olot diu 12h

PRIMERA CATALANA

Gornal-Ascó  diss 16h

Santfeliuenc-Tortosa E  diss 17h

SEGONA CATALANA

Dissabte

Pobla-J i Maria 16.30h

Arboç-Móra la Nova 17h

E Canonja-Camarles 17h

Aldeana-Cubelles 17h

Catalònia-R Bítem 18.30h

Cambrils U-Ampolla 19.30h

Diumenge

Gandesa-Ulldecona 16h 

Vilaseca-la Sénia 17h

TERCERA CATALANA

Dissabte

J i Maria-Flix 16h

Camarles-Amposta 17h

Ametlla-Roquetenc 17h

Alcanar-Pinell 18.30h

Diumenge

Xerta-Masdenverge 12h

Perelló-Catalònia 16h

La Cava-S Bàrbara 16.30h

Tortosa E-Godall 17h

QUARTA CATALANA 

Dissabte

Torre Espanyol-J i Maria 15.45h

Horta-Tivenys 16h

Olimpic-S Jaume 17 h

La Cava-Ametlla 17h

Amposta-Campredó 18h

Diumenge

Benissanet-Gandesa 16h

Fatarella-Corbera 16h

La Galera-Ginestar 16h

LA PROPERA

Minut 91. 
Dilluns:

21.30 h a Canal TE/ 
20h a Canal TE 24

Dimarts:
 20 h a Canal TE 24 i 

23h a Canal TE

El partit de
Canal TE:

Catalònia-R Bítem
Dissabte 23.30 h

La Rapitenca va guanyar a Mo-
llerussa (1-2). Un resultat que 
referma un canvi en la dinà-
mica. Del possible 2-1, a la 
represa, quan els locals van 
fer dos travessers i Dan va es-
tar excepcional amb les seues 
aturades, es va passar a l’1-2 
en afegit arran d’un córner. Ian 
Arques va posar una pilota ben 
tocada al cor de l’àrea i allí Car-
los, enmig d’un núvol de juga-
dors, va efectuar una rematada 
acrobàtica que va ser l’1-2. 
Un gol ple d’orgull d’un equip 
que agafa aire i que, tot i seguir 
a la cua, ara no està tan lluny 

La Rapitenca, reforçada pel 
triomf a Mollerussa

L’equip rebrà el líder 
Olot, diumenge (12h) 

Xavier Samper, 
convocat a la 

preselecció de la Copa 
Regions UEFA

d’altres rivals. Un triomf amb 
doble valor. I que encoratja per 
al diumenge, quan el líder Olot 
visitarà la Devesa. Partit en el 
que hi ha molt a guanyar i poc 
a perdre. Però s’ha d’aprofitar 
el canvi d’inèrcia. La victòria 
dona calma i confiança. 
D’altra banda, esmentar que el 
jugador Xavier Samper ha estat 
convocat a la preselecció de la 
Copa Regions UEFA. 
Foto: Facebook UE Rapitenca

El Tortosa Ebre va guanyar 
el Parc (2-0). Segons Balart, 
mister de l’equip: “vam fer el 
partit més complet. L’equip va 
generar ocasions i, a més, va 
jugar molt aplicat en l’aspec-
te defensiu, no rebent cap gol 
contra un rival que arribava al 
partit sent el que més realitza-
va de la competició”. 
Carlos Gilabert va fer l’1-0 a 
la primera meitat. Arran d’una 
bona acció d’Ayuso, habilitant 
a Gatell, aquest va assistir a Gi-
labert que no va fallar. 
I a la represa, amb el partit 
obert, arran d’una jugada amb 
associació pel centre, Buera va 

destapar la màgia inventant-se 
una acció tècnica exquisida 
amb un tret enroscat i ajustat 
al pal, des de fora de l’àrea. 
Un gran gol que va ser efusi-
vament celebrat per un equip 
que exterioritza que és una pi-
nya i que creu amb el que està 
fent. 15 punts i una bona situa-
ció per seguir progressant. Ara 
falta puntuar fora. Demà visita 
al camp Santfeliuenc.

Carlos Gilabert i 
Buera van marcar 

els gols

Xavier Samper.

El Tortosa Ebre s’impulsa amb 
la victòria contra el Parc
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El mister de l’Aldeana, Xavi Cid, va presentar la 
dimissió. Tampoc segueix el seu segon, Pau Alegria. 

Subi és el nou entrenador aldeà

cessitar molt de treball”. Xavi 
Cid, tècnic de l’Aldeana: “a la 
primera meitat vam estar bé, 
però a la represa, arran del gol, 
a l’equip li va faltar personalitat 
i tot i que va haver un penal clar 
que no fou xiulat, no vam poder 
empatar davant d’un Camarles 
que va tenir més possibilitats a 
la contra, un cop natros vam 
arriscar”. El tècnic va comuni-
car que no seguiria entrenant a 
l’equip: “m’hagués agradat dei-
xar-ho amb una victòria. En tot 
cas, és principalment per una 
qüestió de motivació i en les 
darreres setmanes no l’acabo 
de tenir i per això prenc la de-
cisió. En cap moment és per-
què no em vegi capacitat per 
revertir la dinàmica. Ja ho tenia 
pensat de fa dies”. Cid afegia 
també que “potser tampoc he 
pogut cohesionar el grup com 
calia i ha hagut una part del 
vestidor que no s’ha adaptat a 
la meua metodologia i a la idea 
de joc que volia dur a terme”. 
Pau Alegria, segon entrenador i 
que va arribar de la mà de Xavi, 
tampoc seguirà. 
L’Aldeana (2 punts de 15) ha 
viscut una plaga de baixes.

Gandesa-Móra la Nova, 3-1
Abans del partit es va fer la 
presentació dels equips base, 
enmig d’una setmana en què 
el club moranovenc va fer un 
comunicat reclamant uns ves-
tidors a les instal.lacions es-
portives. Una promesa que es 
va garantir i que passades les 
eleccions “no s’està duent a 
terme”, segons han informat 
des del club. Lògicament, esta 
incidència fou tractada en els 
parlaments de l’acte, a través 
de l’alcalde, Carlos Trinchan, i 
del Representant Territorial de 
l’Esport, Joan Barberà. El presi-
dent del club, Roger Marco va 
manifestar, en acabar l’acte, 
que segueix sense creure més 
promeses i el que vol són rea-
litats amb una millora que be-
neficiaria a més entitats espor-
tives de la localitat. 
Pel que fa al partit, el Mora la 
Nova va sumar una victòria 
valuosa contra un rival direc-

Triomf de 
l’Asco a casa

L’Ascó va trencar el malefici a 
casa, on havia perdut els ante-
riors 4 partits. I ho va fer gole-
jant el Catllar (4-0), en un partit 
en què va haver més efectivitat 
que en jornades precedents. 
Marc, de falta directa, va fer 
l’1-0. Quim, en una contra, va 
establir el 3-0. A al represa, ar-
ran d’un penal que va suposar 
expulsió del visitant Vadillo, 
l’Ascó va sentenciar i després 
Franco va ampliar l’avantatge 
amb el 4-0. 
Arnau Alcoverro, mister de 
l’Ascó: “mereixíem guanyar 
un partit a casa i fer-lo d’esta 
forma encara és més positiu. 
Penso que en altres jornades 
potser vam tenir ocasions més 
clares i no les vam transformar. 
I en este partit vam ser efectius 
a més de jugar amb molta seri-
etat en l’aspecte defensiu. Ens 
feia molta falta guanyar a casa 
i vam aconseguir-ho”.  Amb els 
asconencs va debutar el juga-
dor Àlex Fernández (Reus). 

R Bítem-Gandesa, 6-2
El R Bítem va obtenir la goleja-
da de la setmana, en superar el 
Gandesa per 6-2. Un resultat 
enganyós perquè fins gairebé 
al 90, amb el 4-2, els visitants 
van estar lluitant per entrar 
en el partit, tot i anar perdent 
energia. I els locals van ser ex-
plosius i van ampliar el marca-
dor amb la golejada final. Tar-
da amb grans gols (sobre tot 
el de Margalef, a l’estil Messi, 
des del mig del camp driblant 
rivals) i un partit molt obert.
Adrian Gonçalves, tècnic del R 
Bítem: “a la primera meitat ens 
va costar i més quan el Gan-
desa va avançar-se. Però poc 
abans del descans, en dues 
accions a pilota aturada, vam 
remuntar. A la represa, amb 
un golàs de Margalef, espec-
tacular, d’aquells que agraden 
per la gran execució, ens vam 
posar amb el 3-1. Però el Gan-
desa va reduir distàncies amb 
un bon gol i amb el 3-2 el par-
tit va estar molt obert. Vam ser 
eficients i Lorenzo va establir 
el 4-2 que ja va donar més 
tranquil.litat i en afegit van ar-
ribar els altres gols. El resultat 
final va ser molt inflat però, en 
tot cas, valorar el triomf des-

prés de dues jornades sense 
guanyar”.
Ivan Romeu, tècnic del Gan-
desa: “penso que el resultat no 
reflecteix el que va ser el partit. 
A la primera meitat vam tenir 
control del joc i el rival no es-
tava del tot còmode. Però els 
detalls tampoc van estar del 
nostre costat. Amb l’1-1, de 
l’1-2 amb una ocasió nostra es 
va passar al 2-1. A la represa 
ens van fer el 3-1 però vam 
seguir insistint quan el partit ja 
va trencar-se. Vam fer el 3-2 i, 
tot i rebre el 4-2, vam seguir 
buscant-ho i vam tenir dues 
opcions per entrar en el par-
tit. En afegit van venir el cin-
què i sisè gol local. El resultat 
no és coherent amb el que es 
va veure. Però és la realitat i 
hem de fer autocrítica i as-
sumir la golejada, tot i que és 
cert també que la plantilla ha 
tingut dues baixes que no s’hi 
comptava i si a més hi ha un 
sancionat i tres lesionats, tot 
es nota perquè estàvem min-
vats i físicament vam baixar en 
els darrers minuts. No obstant, 
aclarir que, tot i que és així, no 
és cap excusa. Ens haurem de 
refer d’una derrota dolorosa“.

Ulldecona-Cambrils U, 0-3
L’Ulldecona, que segueix sen-
se poder guanyar a casa, va 
perdre davant el líder Cam-
brils Unió (0-2). Segons Ser-
rano, mister de l’Ulldecona: 
“el  Cambrils va fer un par-
tit molt complet i nosaltres 
va ser un voler i no poder. A 
mes, als 10 minuts vam rebre 
el 0-1 i això ens va fer deixar 
de creure amb el pla de par-
tit decidit. Tot i això, vam tenir 
2 ó 3 ocasions clares tant a la 
primera part com a l’inici de 
la segona. Sobretot, una falta 
directa de Marc que va anar al 
pal i una altra d’Efrén que va 
rematar des de dins de l’àrea 

petita arran d’una falta late-
ral i el porter va fer una gran 
aturada. El 0-2 ens va fer molt 
de mal i encara més el 0-3. A 
partir d’aquí, ens vam desor-
denar. Hem d’aprendre a evi-
tar el desordre perquè sola-
ment porta més ocasions del 
rival. En definitiva, derrota que 
fa mal però va ser davant d’un 
Cambrils que va fer un gran 
partit, tant en atac com en de-
fensa i crec que lluitarà per les 
3 primeres places. A preparar 
el partit davant del Gandesa 
que afrontem conscients de la 
importància. Cal dir que l’arbi-
tratge va ser del tot correcte”.

te, el Catalònia (2-1). Amb gols 
de Yassine, amb assistències 
de Nelson, el Móra la Nova va 
sumar una victòria molt neces-
sària contra un rival que també 
volia revertir la seua dinàmica. 
El gol visitant va ser al 94, en la 
darrera jugada del partit. .
Ambrós, tècnic local, valorava 
el treball de l’equip, “sent molt 
conscient de la importància 
dels punts fent un partit molt 
seriós en el que va haver molt 
compromís i eficàcia. El 2-0 a 
la represa va ser important i es 
va saber gestionar fins al final. 
Llàstima el gol rebut al 94. No 
obstant, triomf molt impor-
tant”. Amb el Móra la Nova va 
debutar Facu (Ascó)Per la seua 
part, Dani Fernandez, mister 
del Catalònia: “partit igualat a 
la primera meitat en què les in-
decisions ens van tornar a pe-
nalitzar, en este cas amb l1-0, 
quan era un partit en el que no 

1. Cambrils U
2. Camp Joliu
3. Camarles
4. Pobla M
5. J i Maria
6. La Sénia
7. R Bítem
8. Cubelles
9. Vilaseca
10. Aldeana
11. Arboç
12. Ulldecona
13. Gandesa
14. M Nova
15.  E Canonja
16. Ampolla
17. Hospitalet
18. Catalònia

21
21
20
20
16
26
22
20
14
13
12
15
15
8
10
13
9
8

6
11
16
12
15
15
17
15
12
11
15
17
21
16
19
26
18
21

23
22
20
19
17
15
15
15
15
15
15
11
11
11
7
7
6
5

Camarles-Aldeana, 1-0
El Camarles va guanyar el derbi 
contra l’Aldeana. Un partit molt 
disputat, i que va decidir-se a la 
represa, amb el gol de Ferran. 
Amb l’1-0, el Camarles, ordenat 
en defensa, va tenir opcions  a 
la contra, per sentenciar. L’Al-
deana va reclamar un penal, 
que fou clar, sobre Sufi. Els 
locals també van reclamar-ne 
dos, un a Roger, anterior al de 
Sufi, i un altre al final, sobre 
Cardona.
Carlos Gilabert, tècnic del Ca-
marles, del partit, comentava 
que “la primera meitat va ser 
anivellada, i molt disputada. El 
0-0 al descans fou correcte. A 
la represa, arran del gol, crec 
que natros vam estar força bé i 
a més de defensar-nos amb or-
dre, vam generar ocasions amb 
espais per davant”. Sobre les ju-
gades polèmiques i les protes-
tes visitants, el mister va dir que 
“penso que, a banda del penal 
no xiulat, que van protestar ells, 
abans va haver-ne un  clar so-
bre Roger i després en va ha-
ver un altre sobre Cardona que 
tampoc es van xiular”. Gilabert 
afegia que “molt satisfets de la 
victòria en un partit que va ne-

1. Martorell
2. S Ildefons
3. Vilanova
4. At S Just
5. Tortosa E
6. Sitges
7. Parc
8. Prat
9. At Vilafranca
10. Canonja
11. Santfeliuenc
12. Ascó
13. Catllar
14. Gornal
15.  Sarrià
16. Morell

17
20
20
18
8
13
19
11
17
13
14
8
14
9
10
8

8
14
12
11
4
11
19
14
16
17
12
9
18
17
17
20

20
20
17
16
15
15
13
13
12
12
11
9
9
7
6
4

hi havia incidències a les àre-
es. A la represa vam arriscar i 
vam pressionar més amunt 
però, amb espais, a la contra, 
ells van sentenciar. Ens segueix 

mancant contundència en de-
terminats moments i així es  
complicat”. 
El Catalònia cau a la cua de la 
taula.
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J i Maria, 2
La Sénia, 1

El Jesús i Maria va frenar la 
ratxa de la Sénia. Els seniencs 
sobre tot al primer temps van 
jugar ben posats i van ser  in-
tensos, avançant-se en el 
marcador amb el gol de Ca-
llarisa i tenint altres opcions. 
Els locals, no obstant van 
empatar a la sortida d’un cór-
ner, gol marca de la casa de 
Robert Lopez, poc abans dels 
descans. A la represa, el Jesús 
i Maria va fer un pas avant i el 
partit va obrir-se. Els de Llu-
ís van poder jugar més camp 
contrari però la Sénia, amb la 
velocitat dels seus davanters, 
va avisar que podia marcar. Ja 
avançada la represa, una sor-
tida a destemps d’Aleix, porter 
senienc, va suposar el gol de 
Robert Beltran amb assistèn-
cia d’Adrian. En els darrers 
minuts, els partidalencs, amb 
deu, van sofrir davant de la in-
sistència dels visitants. Al final, 
triomf treballat del Jesús i Ma-
ria que s’impulsa davant d’un 
bon rival.  

1. Amposta
2. Perelló
3. Ametlla
4. Flix
5. Masdenverge 
6. Roquetenc
7. La Cava
8. S Bàrbara
9. Camarles
10. J i Maria
11. Alcanar
12. Tortosa E
13. Xerta
14.  Pinell
15. Godall
16. Catalònia

31
19
20
24
23
14
15
18
12
13
10
11
11
10
14
4

8
13
8
17
13
8
11
16
12
18
15
17
21
19
25
28

25
21
18
17
16
16
15
12
12
12
8
7
6
5
5
1

1. Amposta
2. Ginestar
3. Corbera
4. S Jaume
5. Campredó
6. Olimpic
7. Benissanet
8. Ametlla
9. La Cava
10. Gandesa
11. J i Maria
12. La Galera
13. Tivenys
14. Fatarella
15.  Horta
16. Torre Esp.

31
35
24
16
24
19
17
15
16
18
15
11
12
17
17
5

12
23
13
10
14
11
19
17
23
22
20
19
22
23
19
25

21
18
18
17
16
16
13
13
13
11
11
10
10
9
8
2

L’Ampolla-E Canonja, 2-0
fins que vam marcar l’1-0. Ells 
llavors van arriscar amb defen-
sa de 3 i van anar a pel Partit. 
En aquell moment, cada arri-
bada nostra era perillosa i així 
vam sentenciar amb una falta 
indirecta dins de l’àrea per una 
cessió al porter que Samu va 
aprofitar per fer el 2-0. Ells a 
pilota aturada van tenir opcions 
que Aitor va evitar amb bones 
intervencions. Va ser la primera 
victòria. Hem de seguir treba-
llar molt, fent-nos forts a casa”.
 

L’Ampolla va sumar la prime-
ra victòria de la temporada. 3 
punts molt valuosos, contra 
un rival directe. El triomf do-
narà confiança i també calma 
a l’equip de Chacon. 
Rubio a la represa i Samu Bla-
nes, en els darrers minuts, van 
marcar els gols locals.
Toni Chacon, mister de l’Am-
polla: “vam començar molt 
bé, dominant el joc durant els 
primers 15  minuts creant di-
verses ocasions a través de joc 
interior i també arribades per 
banda. A partir del minut 15 ells 
també va arribar i l’equip va fer 
un pas enrere. Ens vam refer i 
al minut 45 de la primera mei-
tat ens van xiular un penal a 
favor que no vam transformar, 
el va aturar el porter visitant”. A 
la represa, segons Chacon, “va 
ser un partit més obert, amb 
arribades per les dues bandes 

Primer triomf de la 
temporada, amb gols 
de Rubio i de Samu

3A CATALANA

Pau Muñoz va marcar el 
gol que al final va 

valdre els tres punts

tit, aconseguint ser superior al 
rival durant gairebé els 90 mi-
nuts, excepte una fase en què  
ells van tenir més domini. Na-
tros vam sortir molt enxufats i 
als 5 minuts ja vam tenir dues 
ocasions. El Flix va reaccionar 
i va fer el gol, sent més prota-
gonista durant uns 25 minuts. 
No obstant, al primer temps, 
natros vam seguir, molt sòlids, 
fent diverses arribades, no 
del tot clares, però el cert és 
que estàvem ben posats. Ells 
també van fer les seues arri-
bades però sense culminar. A 
la represa l’equip va ser su-
perior al Flix. No vam acabar 
de generar ocasions clares de 
gol però vam buscar l’empat, 
jugant a camp contrari. Si bé 
ells al final van tenir, amb es-
pais, possibilitats penso que 
natros mereixíem mínim pun-
tuar. Molt content de la imat-
ge i del joc en estos dos par-
tits contra equips que tenen 
jugadors diferencials. Jugant 
així, arribaran resultats”.

Flix-Tortosa Ebre, 1-0
El Flix va guanyar al Tortosa 
Ebre, i es recupera després de 
la derrota al Perelló.  Segons 
Jordi Roca, mister del Flix: “no 
vam començar bé i ells van te-
nir un parell d’ocasions clares. 
Després el partit es va igualar i 
ja vam tenir més domini. Amb 
els minuts ja vam estar millor 
i aviat Pau va marcar l’1-0. A 
partir del gol vam crear altres 
opcions. Però no vam estar 
encertats en la darrera pas-
sada i això ens va complicar 
el partit. Ells, fins al descans, 
ja van arribar menys. A la re-
presa, el partit es va trencar i 
el Tortosa Ebre va fer diverses 
arribades. Natros vam tor-
nar a generar però no va ha-
ver encert i per això va haver 
incertesa fins el final. Ells en 
accions a pilota aturada van 
buscar l’empat.  A natros ens 
va faltar més resolució i al fi-
nal, en no tenir-la, vam patir 
davant d’un bon rival, que em 
va agradar. Victòria important 
per fer créixer el projecte i 
també després del malestar 
per la derrota al Perelló, per 
les decisions arbitrals que van 
produir-se”. Òscar Rumense, 
mister del Tortosa Ebre: “pen-
so que el futbol va ser injust 
amb el Tortosa Ebre. Penso 
que l’equip va fer un gran par-

Roquetenc-Alcanar, 2-0
El Roquetenc va tornar a gua-
nyar després de quatre jorna-
de. Mario Javaloyes, mister del 
Roquetenc, comentava que 
“continuem una setmana més 
amb la porteria a zero i en la 
bona dinàmica de dur a ter-
me els plantejaments que fem 
en cada jornada.  Penso que 
vam ser superiors, vam crear 
molt més perill a l’àrea rival, i 
ja a la primera meitat quan vam 
dominar. Es veritat que ells 
van tenir dues ocasions, una 
d’Àlex en un 1 contra 1 amb el 
nostre porter i una altra arran 
d’una falta. De la falta ens van 
rematar i Josep va aturar la re-
matada. A la represa vam po-
sar una marxa més i aviat Quim 
va fer l’1-0, amb assistència de 
Carrasco. Ells van ser més in-
tensos. Es van quedar amb in-
ferioritat i això ens va propiciar 
més domini i al final vam fer el 
segon gol, obra de Carrasco. 
Anteriorment, vam fallar un pe-
nal.  L’equip està responent bé, 
sobre tot entenent el model de 
joc que volem”. Ruben Subi-
rats, mister de l’Alcanar: “vam 
jugar contra un un Roquetenc 
que té les idees molt clares. I 
natros no vam estar del tot al 
partit. No vam tenir la capaci-
tat d’igualar-los la intensitat a 
la primera meitat. Ells van sortir 
millor que natros i amb cen-
trades laterals i xuts de fora de 
l’àrea ens van crear dificultats. 

I natros, no vam saber respon-
dre a la primera meitat. També 
és cert que amb el 0-0 vam te-
nir una ocasió, a través d’Àlex. 
Així mateix, Ion als darrers mi-
nuts del primer temps va tenir 
una rematada que va avortar el 
seu porter. D’altra banda, Isi-
dre també va evitar l’1-0 amb 
una gran parada. A la represa, 
vam buscar igualar la intensi-
tat. Però al primer minut, ar-
ran d’un error nostre, ens van 
fer l’1-0. Acte seguit Adrià va 
fer un xut al pal i va crear una 
altra opció amb un altre xut, 
d’una falta. L’equip no va bai-
xar els braços i va intentar-ho. 
Ell ja no ens van crear grans 
ocasions, tot i que és veritat 
que tenien més espais. I per a 
mi la jugada polèmica fou un 
penal a Ion no xiulat. I a l’acció 
següent, un fora de joc nova 
xiular-se. Ens vam quedar amb 
10. L’àrbitre ens va perjudicar i 
així ho va reconèixer en acabar. 
Després ens vam quedar amb 
9 per una disputa d’Ion. Una 
falta com van haver-ne mol-
tes. Ja estàvem fora de partit i 
va haver un penal clar que ells 
van fallar. I al final en un córner 
ens van marcar el 2-0. Victòria 
justa del Roquetenc. I natros 
a esperar recuperar gent”. A 
la banqueta van haver 3 juve-
nils. Va debutar amb el primer 
equip Saül, fill del jugador que 
ara està al Perelló.

El Perelló es va avançar amb el 
0-4 però va acabar patint per-
què els locals van reduir dis-
tàncies amb 3 gols, a falta d’un 
quart pel final.
Manu, mister del Godall: “par-
tit complicat davant d’un rival 
amb veterania i que sap a que 
juga; tot i no ser superior a no-
saltres sí que va ser mes efec-
tius i va aprofitar les nostres 
Errades. En canvi, natros vam 
disposar de diverses ocasions 
però no vam tenir el mateix 
encer. Ells sí que van tenir-lo, 
posant-se a la primera meitat 
amb el 0-3. A la represa ja va 
ser un altre partit; vam come-
tre menys errades i un cop ens 
van marcar el 0-4, l’equip es 
va vindre amunt i va reaccio-
nar. Però ja vam anar a remolc. 
Malgrat això, ens va faltar 
temps; si dura una mica més 
haguéssim pogut empatar. En 
tot cas, content per com es va 
jugar al segon temps, però, en 
general, hem de millorar, so-

bre tot hem de ser més sòlids”.
Xavi Castillejo, tècnic del 
Perelló: “vam fer 60 minuts 
molt bons, sobre tot la pri-
mera meitat, adaptats al par-
tit, defensant amb intensitat 
i sent eficaços amb les oca-
sions, vam convertir-les i ens 
vam posar amb una avantatge 
de 0-4. Després vam baixar 
i ells es van animar i ens van 
fer 3 gols. Vam aguantar i vam 
sumar una victòria important. 
Però el partit ens ha de servir 
per aprendre. Vam tenir 15 ó 
20 minuts d’incertesa però 
l’important fou la bona actitud 
i que es va saber respondre 
sumant 3 punts més”.

Godall-Perelló, 3-4

Chimeno va fer 3 dels 
gols visitants.

 
El Perelló continua en la 

segona plaça
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Formació de l’Amposta. 

Masdenverge, 2
Ametlla, 2

Masdenverge i Ametlla van 
empatar en un partit en què 
els locals a a la represa es van 
avançar amb el 2-0 però en 
el que els caleros van acabar 
remuntant i sumant un empat.
Cristian Torta, mister del Mas-
denverge: “a la primera meitat 
vam estar bé, tot i no gene-
rar ocasions molt clares; ens 
vam adaptar al partit i vam 
ser dominadors. A la represa, 
vam tenir més eficàcia  i ens 
vam avançar amb el 2-0, gols 
de Xavi. Però llavors, ells van 
fer un pas avant i, encara que 
natros vam gaudir d’un pa-
rell d’accions, no vam poder 
sentenciar i l’Ametlla cal dir 
que amb el 2-0 va tenir op-
cions, De penal va arribar el 
2-1 i vam gaudir d’alguna ar-
ribada. Però ja en afegit, arran 
d’una falta, ens van empatar. 
Sabor agredolç perquè vam 
tenir els nostres moments 
però se’ns va escapar la vic-
tòria al final. En tot cas, con-
tent de l’equip perquè sempre 
competeix amb bona acti-
tud”. Xavi Subirats, tècnic de 
l’Ametlla: “ens va costar molt 
adaptar-nos al partit i la veri-
tat és que a la primera meitat, 
durant els primers 30 minuts, 
no vam trobar-nos còmodes. 
A la represa, en pocs minuts, 
vam rebre dos gols i el partit 
es va complicar. Però l’equip 
va reaccionar i llavors va ge-
nerar ocasions, remuntant i 
acabant empatant amb el 2-2. 
I encara vam tenir una darrera 
opció, de Marc. Tal com esta-
va el partit i considerant que 
el Masdenverge no havia ce-
dit cap punt a casa, cal valo-
rar l’empat”. L’Ametlla segueix 
molt minvada per les baixes. 
Tercer empat seguit de l’equip 
Calero.

Catalònia, 0
La Cava, 3

La Cava va recuperar la dinà-
mica guanyadora en la seua 
visita al cuer, el filial del Cata-
lònia. 
Segons kiki, mister de la Cava, 
“sabíem que era un partit molt 
important per sumar els tres 
punts després dels tres empats 
seguits, sobre tot el darrer a 
casa. Vam començar el par-
tit i en els primers 10 minuts 
cada equip va  tenir opcions, 
ells una de clara. Poc a poc 
ens vam fer amb el domini, 
marcant dos gols gairebé se-
guits que ens van donar molta 
confiança i tenint varies ocasi-
ons més. A la represa vam fer 
el 0-3 que ja va permetre en-
carrilar el partit. I vam tenir-lo 
controlat fins el final”. Kiki 
afegia que “l’equip va donar 
la cara davant d’un Catalònia 
que no va baixar els braços en 
cap moment. Contents de su-
mar de 3 després de diverses 
setmanes sense fer-ho i ara a 
buscar encadenar un altre tri-
omf en el proper partit”.  

Amposta-J i Maria, 2-0
L’Amposta continua líder des-
prés de guanyar el Jesús i Ma-
ria en un partit que va encar-
rilar al primer temps amb els 
dos gols. 
Ferran Simó, mister de l’Am-
posta: “l’equip va sortir molt 
fort i als 30 segons va fer l’1-
0. Després ells van reaccionar 
i van aguantar-nos el ritme, 
estant dins del partit. Va ser 
important fer el 2-0 que va 
donar molta tranquil.litat. A 
partir d’allí, penso que l’equip 
en general va estar bé, però va 
mancar-li encert i no va po-
der materialitzar les ocasions i 
per això va fer la sensació que 
ells podien entrar en el partit. 
I a la segona meitat el Jesús 
i Maria  va tenir dues oportu-
nitats. No obstant, penso que 
natros vam generar moltes si-
tuacions i l’equip va competir 
bé, però va mancar culminar. 
Seguim sumant, seguim forts 
i la classificació ja s’està esti-
rant, tot i que penso que no 
oferim la millor versió”. Fer-
reres i Marc López van tornar 

Pinell-Camarles, 0-1
Albert Lizaso, tal com vam 
anunciar, va dirigir el darrer 
partit amb el Pinell. 
La junta directiva li ha agraït la 
seua dedicació en esta segona 
etapa al club terraltí.
Del partit, el delegat pinellà 
Blai Fabregat, va manifestar 
que “molt aviat el Camarles 
es va avançar arran d’un penal 
d’aquells que, de cada deu, 
nou no es piten. Natros vam 
insistir però, a  diferència d’al-
tres partits, no vam crear opci-
ons clares. Ells es van dedicar 
a defensar-se i al final no vam 
poder empatar. Una nova der-
rota, a l’espera de poder reac-

després. Cristo i Nico van ser 
baixa. Denis, jugador del filial, 
va fer els dos gols. 
David Torres, del Jesús i Ma-
ria: “molt contents de la 
imatge que vam donar tot 
i rebre un gol als 20 segons 
arran d’una indecisió defen-
siva nostra. Després ens van 
marcar el 2-0. Però l’equip va 
reaccionar i ja abans dels des-
cans va tenir possibilitats, fent 
un pal. A la represa,  vam cre-
ar dos o tres ocasions clares 
per entrar en el partit. Ells a 
la contra també van tenir op-
cions per fer algun gol més. 
Penso que un 4-2 hagués re-
flectit el que va ser el partit. 
Satisfets per la imatge, tot i la 
derrota. L’equip no va puntuar 
però continua progressant”.

cionar en els propers partits”. 
Florin, mister del Camarles: 
“partit molt intens i físic, molt 
igualat. Aviat, per unes mans 
clares, ens van xiular un penal 
a favor. Per a mi, penal. Vam 
fer el 0-1 i el partit, en gene-
ral, va ser igualat, amb poques 
opcions a les dues porteries. 
Un empat potser hagués estat 
el més just però cal destacar 
que vam treballar molt per 
defensar el resultat i a darrera 
hora vam fer diverses contres 
per decidir. Bons 3 punts, al 
camp d’un rival directe a ho-
res d’ara. Primera victòria fora 
de casa”. 

Denis va marcar els gols. 
L’Amposta continua 

invicte.

S Bàrbara, 2
Xerta, 1

El Santa Bàrbara va assolir el 
segon triomf seguit. Va gua-
nyar el Xerta. Sergi Vallés i Toni 
van marcar pels locals, posant 
el 2-0 al primer temps. Lluís va 
fer-ho a la represa pel Xerta. 
Jefrey, mister del Santa Bàr-
bara: “ vam sofrir al final, però 
3 punts molt importants. Com 
en altres partits, vam jugar bé 
i vam generar ocasions. Vam 
tenir 4 ó 5 clares però si no 
les materialitzes això propicia 
nervis i, amb el 2-1 arran d’un 
llançament de banda, vam 
haver de patir quan vam tenir 
oportunitats per decidir”.
Sergio Ruiz, tècnic del Xerta: 
“sabíem que visitàvem a un bon 
rival. Ells van sortir sent més in-
tensos. Ens va costar entrar en 
el partit. Vam rebre l’1-0 i vam 
intentar ajustar posicions. Però 
ens van fer el 2-0. Penso que 
la primera part vam tirar-la. A 
la represa vam pressionar més 
amunt i vam posar-nos en el 
partit amb el 2-1. Però va ser 
amb molt joc directe i no vam 
estar intensos en les segones 
jugades i, tot i intentar-ho fins 
el final, no vam poder empatar. 
També dir que el Santa Bàrba-
ra amb espais va tenir opcions 
per a poder sentenciar.  Va ser 
un partit en què no vam aca-
bar d’estar còmodes. Volíem 
fer bo el punt de l’Ametlla però 
no va poder ser. Tot i la derro-
ta, destacar el treball i l’actitud. 
Tindrem més encert o menys 
però este equip sempre té una 
bon actitud, sempre lluita en 
els partits”.

Els locals, ja a la represa, 
es van avançar amb el 

2-0, gols de Xavi. La cala 
va reaccionar i va 

empatar en afegit, amb 
gol de Parellada.

Primers punts que 
cedeix el Masdenverge 

a casa. Tercer empat 
seguit de la Cala.
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Olímpic, 1

El Tivenys va sumar la sego-
na victòria seguida. Agustí, de 
cap a la sortida d’una falta, va 
fer aviat l’1-0. Martí va empa-
tar poc abans del descans  i a  
la represa, Sergi va fer un bon 
gol que va ser el 2-1. Francesc 
Piñol, del Tivenys, valorava el 
triomf “en un partit en el que 
l’equip va fer un gran treball 
per contrarestar la qualitat del 
rival. Vam jugar ben posats i el 
2-1 va premiar el bon partit”.
Òscar Lahoz, tècnic de l’Olím-
pic: “la categoria està igualada 
i competida i ja es compro-
va cada setmana. Penso que 
mereixiem alguna cosa més. 
L’equip va reaccionar al gol 
que va rebre aviat. Vam ge-
nerar opcions i poc abans del 
descans vam empatar. A la 
represa, vam seguir insistint i 
vam tenir altres opcions. Vam 
canviar el sistema acumulant 
més gent davant. Vam arriscar i 
el seu porter va ser dels desta-
cats. Però en una transició ens 
van fer el 2-1 i tot i crear op-
cions, no vam poder empatar”. 
L’Olímpic ha aclarit que Uri La-
bella, que està sancionat, apa-
reix a l’acta per error però que 
no va estar ni present al partit.   

Ametlla, 0
Amposta, 5

L’Amposta segueix líder des-
prés de golejar a l’Ametlla. Els 
ampostins van dominar  el par-
tit, sent superiors. Els caleros 
van afrontar la jornada amb 11 
efectius més 5 juvenils. I al mi-
nut 15 es va lesionar el porter 
Moha i un jugador de camp es 
va posar. Al descans es va ar-
ribar amb el 0-2 i a la represa, 
fins el 70, el partit encara va es-
tar igualat però amb el 0-3 ja 
va quedar sentenciat i al final el 
líder va ampliar l’avantatge. 

Campredó, 6
Benissanet, 1

Golejada del Campredó que 
continua intractable com a 
local. Li va costar entrar en el 
partit però a còpia d’efectivitat 
va culminar les ocasions i ja 
va decidir a la primera meitat 
amb el 4-0. A la represa, aviat, 
el Campredó va marcar el 5-0 
i el ritme del duel ja va baixar. 
El Benissanet va fer el seu gol 
i els locals van ampliar l’avan-
tatge amb el 6-1 final. Els vi-
sitants, amb moltes baixes, es 
van desplaçar amb 13 jugadors 
disponibles. I un es va lesionar 
a l’escalfament i va jugar igual. 

Torre Espanyol, 0
Corbera, 2

Primer triomf fora del Corbe-
ra. Primer temps molt igualat, 
amb poques opcions. Però 
els visitants van ser resolutius 
aprofitant les que van tenir. 
Aaron va fer el 0-1 i Ubalde 
el 0-2, completant una gran 
jugada. A la represa, els cor-
berans van trobar més espais i 
van generar però l’equip local 
va poder contrarestar-ho. 

Ginestar, 8
La Cava, 0

Primera mitja hora igualada 
però arran d’una falta els locals 
van avançar-se. La Cava es va 
quedar amb 10 i al 44 va re-
bre el 2-0, en un córner. A la 
represa, els visitants van jugar 
replegats però el Ginestar, amb 
bones combinacions, va fer  
els altres gols. Balta Capera, 
de la Cava, va dir que “és cert 
que vam jugar 60 minuts amb 
10 però el Ginestar és el millor 
equip que he vist fins ara”. 

Gandesa, 4
Fatarella, 5

El Gandesa va sortir intens, al 
contrari que la Fatarella. Els lo-
cals es van avançar amb el 3-0. 
La Fata va reaccionar i abans 
del descans va fer el 3-1. A la 
represa els visitants van sortir 
més posats. Rafik va fer el 3-2 
i el jove Ali, amb un gran gol, 
va empatar. De penal, la Fata 
va posar el 3-4 quan el partit 
estava obert amb possibilitats 
a les porteries. El Gandesa va 
empatar en els darrers minuts, 
però Juan, al poc d’entrar, va 
marcar el 4-5. 

Jesús i Maria, 3
Horta, 1

Victòria merescuda del Jesús i 
Maria que fou superior. L’Hor-
ta no va trobar-se còmode i el 
Jesús i Maria, amb una marxa 
més, es va imposar. Tot i que 
els visitants van tenir un parell 
d’opcions amb el 0-0, el Jesús 
i Maria va ser més contundent 
i es va posar amb el 2-0. A la 
represa els locals van el 3-0. 
L’Horta va reduir distàncies ja 
al final. Els locals en la darrera 
jugada van fallar un penal. 

S Jaume, 3
La Galera, 0

Partit marcat per la lesió del 
porter visitant, a l’inici de la 
represa, quan va perdre el co-
neixement després del cop 
que va rebre al cap en una pi-
lota dividida. Van arribar dues 
ambulàncies al camp i el partit 
va estar aturat uns 45 minuts. 
Moments d’angoixa i patiment. 
Finalment, amb el 0-0, es va 
continuar  però a la Galera va 
afectar-li molt la situació i, a 
més, un jugador de camp es 
va haver de posar sota els pals. 
El Sant Jaume va marcar l’1-0 
poc després de la represa i va 
sentenciar amb dos gols més.  
Cal dir que la primera meitat 
va ser igualada i la Galera, amb 
un equip molt físic, va fer molt 
bones sensacions, tenint les 
seues ocasions. Però a la re-
presa no va poder reaccionar 
animicament i ja va sortir del 
partit.
La junta directiva de la Gale-
ra ha agraït totes les mostres 
de suport i l’interès per l’estat 
d’Ibra qui evoluciona favora-
blement i, per tant, es recupera 
de l’ensurt viscut dissabte. 
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EQUIP DE LA JORNADA

ENTRENADOR DE LA JORNADA:  JORDI MARTIN (RAPITENCA)

TOP SECRET

UD JESÚS I MARIA B
LA PORTADA DE LA SETMANA
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Segona temporada del filial 
del Jesús i Maria a Tercera, 
categoria en la que busca 

consolidar-se amb un equip 
jove i un mister, Llorenç, 

que està realitzant una gran 
feina. Diumenge van perdre 
al camp del líder Amposta, 
però van oferir una molt 

bona imatge.
EQUIP DE LA SETMANA: REM BITEM 

VAN GOLEJAR EL GANDESA. I VAN MARCAR 
JUGADORS DIFERENTS, BATENT LA MARCA DE L’ANY 

PASSAT  QUAN DEU JUGADORS VAN MULLAR , EN 
AQUESTA, FINS ARA, JA EN SÓN 13.

JE FLIX

· La Rapitenca canvia la dinà-
mica. Primeres sis jornades, 
zero punts; últimes quatre, 
només una derrota i diumen-
ge triomf d’or a Mollerussa. 
La clau segons el seu mister: 
construir una família, treball 
i disciplina. Ull a la dada: 50 
aficionats es van desplaçar a 
Mollerussa. I fins i tot va anar-
hi el nostre nou fitxatge per 
al portal Futbol Ebrenc, que 
va posar el resultat: Carcellé, 
gràcies. 
· Que fa el jugador Margalef 
al Remolins-Bitem? Hauria de 
jugar a la Rapitenca. Quin ju-
gador!. Quin gol va fer aques-
ta setmana. Gairebé el gol del 
segle. Regateja un jugador, a 
dos i fins a cinc i fa el gol. I, 
a més,  Michel va oferir al seu 
programa el golàs. Felicitats 
Margalef.

· Tortosa Ebre, només quatre 
gols en contra, cinquens a la 
taula i invictes a casa. I si tin-
guessin un davanter top, potser 
serien líders. Balart està molt 
esta content.
· El Móra la Nova s’ha refor-
çat amb Facundo de l’Ascó i 
a aquest equip ha arribat Àlex 
Fernández del Reus.
· No sé si el Camp Joliu que-
darà campió o segon, però 
porta sis victòries consecutives. 
EI Cambrils, intractable, ho va 
demostrar a Ulldecona. Serà 
un dels que pujarà. El Vilaseca 
reacciona. D’una sola victòria 
a les primeres 5 jornades, a es-
tar invicte en els darrers partits. 
Camarles i Pobla Mafumet són 
els altres equips que caminen 
amb fermesa. Repeteixo i ho 
vaig dir i està escrit, que la se-
gona catalana seria molt igua-

lada. Només cal veure la classi-
ficació: 6 equips empatats a 15 
punts. Ens espera una segona 
volta emocionant. Un mister 
d’aquesta categoria, un gran 
guru del futbol, em diu “els que 
ara estan dalt, passaran ratxes 
dolentes. Encara  queda molta 
Lliga. No tot el  peix està venut”
· Mai he vist cosa igual al futbol 
ebrenc. A Pinell, Lizaso va estar 
a la banqueta sabent que era el 
seu últim partit ja que la junta 
va decidir començar una nova 
etapa amb un nou mister. Se’n 
va un rodamón de la banqueta 
i molt bona persona. Diumenge 
a la tarda el Pinell va començar 
el càsting. Tenia a la llista 20 
entrenadors per triar. Hilario, 
ben situat a l’agenda.
· Chimeno, aquesta setmana 
va fer tres gols. Ja porta 9 di-
anes i va pel rècord dels 30. Si 
els marca convidarà a tota la 
plantilla a un dia de festa en un 
vaixell per la Ràpita. I només té 
45 anys però les seves botes 

fan olor de gol. I segueix solter.
· En 5 partits, un equip ha vist 
5 vermelles i li han xiulat 4 pe-
nals. Van en contra d’aquest 
equip els àrbitres?. No ho sé. I 
em comenten que dissabte va 
demanar fins a perdó pels er-
rors.
· Des que se’n va anar Figo de 
La Cava en aquest equip no 
paren d’arribar porters; aques-
ta temporada ja en porten tres 
i l’últim és Òscar Nogales que, 
per cert, ell no se’n volia anar 
de l’Ampolla però van passar 
coses que queden en secret. 
Fins ara han jugat, Izan, Paulino, 
Nogales i aquesta setmana Pau 
Bertomeu, de l’amateur.
· Fitxatge a l’Ametlla: Andrés 
Garzon de GUAYAQUIL (Co-
lòmbia). S’ha de reforçar l’equip 
que fa setmanes que té fins a sis 
baixes.
· La quarta catalana està molt 
xula, com una lluna de mel, me-
ravellosa, el Corbera s’uneix a la 
festa. El líder és l’Amposta que 

amb els seus babys va camí 
de la tercera catalana, fent un 
gran futbol. Compte amb el 
Sant Jaume i el Campredó que 
no entraven a les travesses i 
estan dalt. I aquesta setmana, 
bomba. Va perdre l’Olimpic. 
Quina lliga tan bonica.
· Gairebé 500 persones al mu-
nicipal d’Amposta per veure el 
juvenil Preferent, diumenge. 
Gran moment: primer equip, 
filial i juvenil líders. 
· La vida d’un entrenador: 
Manu, del Godall. Dos entre-
naments a la setmana, més el 
dia del partit, a més fa running, 
va al gimnàs de La Sénia i els 
diumenges surt amb bicicle-
ta amb la dona. Diumenge el 
Godall perdia 0-4 i gairebé va 
remuntar (3-4). 
Manu va militar a La Sénia i 
és el vuitè jugador amb més 
partits oficials de la història en 
aquest equip: 9 temporades i 
221 partits de titular, campa-
nyes de la  2007 a la 2015.

CF TORTOSA EBRE B

CARLOS
(Rapitenca)

NOGUERA
(S Bàrbara)

AITOR 
(Ampolla)

PAU MUÑOZ
(Flix)

ARNAU
(La Cava)

JAVI MARTÍNEZ
(Camarles B)

ROGER
(Tortosa Ebre)

ROBERT
(J i Maria)

FRAN
(Ascó)

CARRASCO
(Roquetenc)

MARGALEF
(R Bítem)

DANI BEL
(Camarles)

CHIMENO
(Perelló)

EL CRAC: YASSINE

Yassin, del Móra la Nova. La 
temporada passada va fer 10 gols. 

Ara, en 10 jornades, en porta 5. 
Batrà segur la seua marca.
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Club Volei Roquetes: derrota en el 
derbi contra el SP i SP (0-3)

HANDBOL

El sènior de l’Handbol Club 
Perelló va perdre contra el lí-
der Molins de Rei (23-30) 
El partit va anar molt igualat 
durant la primera part. Com en 
anteriors, el rival era assequi-
ble i es podia intuir una pos-
sible victòria. No obstant, tot i 
mantenir el marcador a ratlla, 
a finals de la primera part, un 
seguit de pèrdues de pilota de 
les perellonenques va provo-
car que les rivals respongues-
sin amb contraatacs i s’allu-
nyessin 5 gols al marcador. 
Durant la segona part, tot i 
jugar amb més intensitat, no 
es va poder remuntar aques-
ta diferència. “Destaquem la 
bona afluència de públic que 
ens va estar animant incansa-
blement durant tot el matx, i 
la incorporació de Mar Martí a 
l’equip”.
D’altra banda, diumenge van 
jugar tots els equips del club al 
pavelló i es va fer la presenta-
ció de la temporada. L’acte va 
comptar amb unes paraules 
del president de l’entitat, En-
ric Ortiz, i del director esportiu 
del club, Jordi Ferré.
(Facebook HC Perelló)

El sènior masculí de Tercera 
catalana va perdre en la visi-
ta a la pista del Ràpid Cornellà 
(31-24). Derrota marcada per 
la manca d’idees i d’efectius 
per part de l’equip tortosí. 
Primera part molt igualada, 
marcada per les dificultats per 
aconseguir gol, però malgrat 
això es va arribar amb un re-
sultat de 15-12 al descans.
Durant l’inici de la segona part 
el desavantatge es va reduir 
a un gol però uns últims 15 
minuts on el cansament acu-
mulat va fer efecte, fou quan 
l’equip local es va disparar al 
marcador.
El juvenil masculí va perdre a 
la Roca per 30-13. Els locals 
van decidir a la segona meitat.
Per la seua part, l’infantil mas-
culí va caure a la pista del Vila-
major per 46-23. Tot i la dife-
rència al marcador, l’equip va 
evidenciar, en algunes fases 
del partit, una millora de joc 
respecte a partits anteriors.

El sènior femení, líder, rebrà 
demà el segon classificat

Centre 
Esports Tortosa

CLUB HANDBOL AMPOSTA

Handbol
Club Perelló

El CV Sant Pere i Sant Pau de 
Vlado Stevovski continua sen-
se conèixer la derrota. 
Els cooperativistes es van im-
posar amb claredat al CV Ro-
quetes (0-3) en el derbi pro-
vincial i es mantenen líders en 
solitari de la categoria.
El primer set va estar igualat si 
bé amb els minuts els tarrago-
nins van ser més contundents 
i el van tancar amb el 20-25 
final. 
En el segon, als locals els hi va 
costar molt i el set es va aca-

bar amb un 15-25 favorable 
als cooperativistes, que es van 
aprofitar del desencert i preci-
pitació dels locals. 
Finalment, el Sant Pere i Sant 
Pau va tancar el partit amb un 
últim que també va ser igualat 
set igualat i en el que van haver 
de remuntar amb un parcial de 
cinc punts, per posar el 20-25 
final. Tot i la derrota contra el 
líder, bona imatge dels de Ro-
quetes que han de guanyar en 
confiança i ser més constants. 
(Diari Més)

En la sisena jornada de la lli-
ga Divisió d’Honor (anterior al 
descans del cap de setmana 
passat), al grup 3, l’Amposta va 
guanyar a Almacelles per 4-8 
i ara és sisè. El CFS Roquetes, 
per la seua part, va golejar l’Al-
carràs per 6-1. Puja a la nove-
na plaça. Pel que fa la lliga de 
Primera divisió, els resultats de 

la quarta jornada van ser els 
següents: Móra d’Ebre-Fut-
sal Tortosa 3-3; Ascó-Tivissa 
3-1; Capçanes-Vandellòs 4-4; 
Móra la Nova-Alcanar 4-6; 
Rapitenc-Experience Amposta 
2-3; Flix-Hostal de l’Anton de 
Batea 2-5. Alcanar, Hostal de 
l’Anton i Experience són els lí-
ders.

Futbol femení

Veterans. 3a jornada
Tercera jornada
Alcanar-Ametlla sus
Amposta-Rapitenca 0-3
Aldeana-Vinaròs 1-2
Tortosa-Canareu 10-0
La Plana-Perelló 6-1

A la segona divisió feme-
nina, futbol-11, l’Aldeana 
va perdre en la seua visita 
al camp del Nàstic (1-0). El 
Gandesa va cedir una der-
rota enfront el líder Terres 
de Lleida (0-2). Malgrat el 
resultat, bona imatge de les 
gandesanes. I el Roquetenc 

va golejar l’Avinyonet per 
4-0. 
Lliga futbol-7: 
Perelló-Tortosa Ebre 5-2; 
Olimpic-Arnes 1-1; La Pla-
na S Bàrbara-Ampolla 2-2; 
Campredó-Rem Bítem 2-3 
i Femení Alcanar-Rapitenca 
10-0. 

Propera jornada:
Vinaròs-Alcanar
Ametlla-Amposta
Roquetenc-Tortosa
Canareu-la Plana
Perelló-Aldeana

Futbol sala

El sènior femení del Club 
Handbol Amposta de Lliga 
Catalana va guanyar a la pista 
del Vilamajor (27-28) i seguirà 
una setmana més com a líder 
ampliant el seu avantatge res-
pecte el segon, el Garbí, que 
ara està a 4 punts. L’Amposta 
no fou efectiu en els primers 
trenta minuts, amb precipita-
cions als llançaments i poca 
efectivitat de cara a porteria. 
Malgrat això, al descans es va 
arribar amb un 13-12. 
A l’equador de la segona part, 
les ampostines es van posar 
per davant i ja fou així fins el fi-
nal quan van haver de defensar 
el mínim avantatge els darrers 
25 segons, quan el Vilamajor 

va fer el darrer atac per empa-
tar. 
Crida a l’afició
Demà dissabte el sènior femení 
rebrà la visita del Garbí de Pa-
lafrugell, partit molt important 
per la lluita per disputar les 
fases a Divisió d’Honor Plata, 
ja que l’Amposta és el primer 
classificat i el Palafrugell el se-
gon. “Fem una crida a l’afició 
per donar el màxim suport al 
nostre equip, demà dissabte a 
partir de les 18.45 h al pavelló 
d’Esports d’Amposta”.
D’altra banda, informar que el 
sènior masculí va empatar a 
Martorell (31-31)en un partit 
en què guanyava de 7 faltant 
12 minuts.

Aquest cap de setmana, 18 i 19 
de novembre, Tivissa es con-
vertirà en el destí ideal per als 
amants de l’escalada, l’aven-
tura i la cultura. 
Durant els dos dies, els parti-
cipants a la Trobada Interna-
cional organitzada pel Grup 
Cavall Bernat tindran l’opor-
tunitat de conèixer l’impres-
sionant territori de Tivissa a 
través de quatre emocionants 
excursions, vies ferrades i es-

Tivissa acollirà una trobada 
internacional d’escalada de 

primer nivell
calada en les seves especta-
culars parets naturals. 
A més, l’esdeveniment comp-
tarà amb la destacada presèn-
cia de Narciso de Dios i Denis 
Orubko, els quals compartiran 
la seua passió per la munta-
nya a través de projeccions de 
pel·lícules i la presentació dels 
seus llibres. L’esdeveniment 
busca destacar tant la bellesa 
de la natura com la importàn-
cia de la comunitat local.
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SOPA JARDINERA
AMB PESTO VERMELL

dures ben preparades.
• En una cassola amb un raig 
d'oli hi afegim la ceba i la pas-
tanaga, que ofeguem a foc mit-
jà durant uns cinc minuts. Afe-
gim el tomàquet concentrat, el 
porro i l'all, i daurem dos o tres 
minuts més. Afegim el brou i 
rectifiquem de sal i pebre.
• Cuinem durant uns 15 minuts 
perquè les verdures transferei-
xin gust del brou i estiguin una 
mica toves. Afegim la pasta i 
acabem de cuinar.
• Per preparar el pesto vermell: 

hidratem els tomàquets secs 
posant-los mitja hora en aigua 
tèbia (no cal si són dels que 
vénen en oli). Els assequem i 
posem en un got de túrmix, 
juntament amb la resta d'in-
gredients. Triturem bé fins que 
es formi una pasta homogè-
nia, densa i aromàtica. Podem 
utilitzar una mica més d'oli per 
regular la densitat de la salsa.
• Afegim un parell de cullera-
des de pesto vermell a la sopa 
a manera de picada, i la tenim 
a punt.

INGREDIENTS: 

• 2 cebes
• 2 pastanagues
• 1 branca d'api
• ½ carbassó
• 1 gra d'all
• un grapat de mongetes ten-
dres rodones
• 1 porro
• 3 cullerades de tomàquet 
concentrat
• 1,5 l de brou vegetal baix en 
sal o de brou de pollastre baix 
en sal
• oli d'oliva verge extra
• sal i pebre
• 250 g de pasta curta.

Per al pesto vermell: 
• 10 o 12 tomàquets deshidra-
tats
• 10 cullerades d'oli d'oliva ver-
ge extra
• 1 gra d'all
• 5 cullerades de formatge par-
mesà ratllat
• 30 g de pinyons torrats
• un rajolí de vinagre balsàmic
• una mica de sal.

PREPARACIÓ:
• Rentem i tallem a daus la 
ceba, la pastanaga, el carbas-
só i l'api. Piquem el porro i l'all. 
Tallem les mongetes a rodan-
xes i ens deixem totes les ver-
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

I M M O B I L I À R I A

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA SÉNIA 
 LLoguer Pis ideal 

parelles, consta de 
menjador amb sortida 

balconada, cuina 
independent equipada, 

lavabo amb dutxa 
reformat, habitació doble 

i hab individual.
674 55 20 17.

La Senia. Local comercial 
en cantonada de 40m2. 
Molt cèntric. 661707383

La Senia. Ocasió! 
Es ven edifici que consta 

de 3 pisos i terrat. Pisos de 
1-2 habitacions. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

COMPRO
4x4, vehicles, 

tractors, 
maquinària..., 

No importa any
 ni estat

Màxima serietat
Pere

686979513

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GRAU EN FISIOTERÀPIA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

capricorn
22/12 al 20/01

Passes a l’acció i co-
mences a fer coses 
que et fan sentir bé 
o que et diverteixen. 
En l’amor, t’has 
tornat exigent i si no 
és la persona ade-
quada, prefereixes 
estar sol.

aquari
21/01 al 19/02

Final d’etapa al 
sector professional. 
Si ja has tocat sostre 
a la feina, cerques 
altres opcions 
més interessants. 
Possible xoc d’egos 
amb el pare o una 
persona d’autoritat.

sagitari
23/11 al 21/12

Els assumptes labo-
rals o un projecte 
personal poden 
treure’t el son. La pa-
ciència serà una bona 
aliada. Et mostres 
més comunicatiu que 
de costum i pots fer 
noves amistats.

escorpí
24/10 al 22/11

La potent conjunció 
Sol/Mart al teu signe 
pot fer que et reafir-
mis de manera més 
directa, però mira 
de no ser invasiu. Al 
sector laboral pots 
assolir més responsa-
bilitat.

balança
24/09 al 23/10

Si ja tens una edat, 
pots estar cansat de 
treballar i penses a 
jubilar-te anticipa-
dament. L’àmbit 
de la salut demana 
una mica d’atenció i 
organitzar els hàbits 
quotidians.

àries
21/03 al 20/04

Si dubtaves a 
l’hora de fer un pas 
endavant, prens la 
iniciativa. Això aplica 
a assumptes laborals 
i a l’amor. Fas nous 
contactes o amistats 
amb persones 
estrangeres.

cranc
22/06 al 23/07

Augmenta la teva 
sensació de segure-
tat i deixes algunes 
pors enrere. Al sec-
tor laboral reps una 
bona notícia. Això 
pot ser una renova-
ció de contracte o un 
augment de sou.

verge
24/08 al 23/09

Aconsegueixes 
entendre amb pro-
funditat un assumpte 
al qual li donaves 
moltes voltes. Pel 
que fa a l’amor, en-
tres en una etapa de 
més responsabilitat 
afectiva i compromís.

taure
21/04 al 21/05

Els problemes de la 
feina es van resolent 
de mica en mica i 
l’ambient laboral és 
més agradable. La 
parella pot estar un 
pèl irascible i t’anirà 
bé entendre el seu 
malestar.

peixos
20/02 al 20/03

La conjunció Sol/
Mart a Casa IX pot 
inclinar que pensis a 
emigrar per trobar 
feina. En l’amor, si 
algú que acabes de 
conèixer no et fa 
sentir bé, fes cas a la 
intuïció.

lleó
24/07 al 23/08

Amb la conjunció 
Sol/Mart et sents de-
cidit a dur endavant 
un projecte laboral 
en solitari. Pot sorgir 
una forta atracció 
amb algú amb qui 
parles habitualment 
per la xarxa.

bessons
02/05 al 21/06

Una amistat et mos-
tra la seva atracció i 
interès sentimental. 
Dies d’anar a con-
ferències o fins i tot, 
cap a la possibilitat 
que siguis tu qui ha 
de parlar davant els 
altres.

GEROCULTOR/A
L'AMETLLA DE MAR, DELTEBRE I GANDESA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai 
privilegiat de

PUBLICITAT
610 20 33 25
publicitat@mesebre.cat
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MARIA VICTÒRIA ALMUNI
ALCALDESSA DE LA SÉNIA
“TREBALLEM PERQUÈ EL NOSTRE
SIGUI UN POBLE EDUCADOR” Ro

se
r 
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La Sénia és una població 
que té la mirada posada 

en un futur que es va definint 
d’acord amb la forma que els 
seniencs i les senienques li 
volen donar. 

La seva alcaldessa, Victòria Al-
muni, explica els projectes que 
tenen previstos en els propers 
anys, en aquesta entrevista en 
exclusiva per al Diari Més Ebre.

Alcaldessa, com ha anat 
l’inici del mandat municipal?
Doncs intens. Hem treballat 
moltíssim des del primer mo-
ment, però la valoració és molt 
positiva. En arribar a l’alcaldia 
calia conèixer el funcionament 
intern de l’Ajuntament i del dia 
a dia. Era imprescindible con-
nectar les dinàmiques de treball 
sense interrompre la gestió de 
projectes que ja estaven enge-
gats.
Les eleccions van ser a l’en-
trada a l’estiu. Això us ha 
influït d’alguna manera?
Sí, perquè vam iniciar el mandat 
coincidint amb el cicle festiu 
d’estiu, especialment les Festes 
Majors. Hi havia actes organit-
zats, però calia lligar-ne altres 
i a més, vam trobar oposició 
d’un grup de veïnat per la fira 
d’atraccions i vam haver de de-
cidir com afrontar-ho i buscar 
solucions. O sigui que juliol i 
agost van ser molt intensos. A 
més, la climatologia no ens va 
ajudar gaire.
La Sénia va rebre molt per 
la pedregada de l’agost?
Per la pedregada de l’agost 
i l’aiguat del setembre. Però 
abans vam patir una calorada 
tan intensa que ens va obligar 
a fer un canvi d’ubicació d’al-
guns actes. Després, la pedre-
gada durant les Festes Majors 
va afectar el nucli urbà i un 
perímetre al voltant. Va cau-
sar destrosses importants que 
vam haver d’atendre, perquè hi 
va haver talls de llum, equipa-
ments malmesos, més de 400 
cotxes afectats, moltes propi-
etats privades, granges, ma-
gatzems. La setmana següent 
va caure l’aiguat del 2 i el 3 de 
setembre i van caldre actuaci-
ons als camins rurals del voltant 
del poble, a la xarxa d’aigua i la 

canonada de subministrament 
d’aigua potable del poble, i 
també vam haver de donar su-
port i assessorament al veïnat. 
Tenim demanada la declaració 
de zona catastròfica, però en-
cara sense resposta.
Un inici de tardor mogut a la 
Sénia...
Sí, però molt profitós també, 
perquè durant els mesos de se-
tembre i octubre hem definit les 
línies de treball de les regidories 
analitzant a fons les perspecti-
ves financeres de cara al 2024. 
Hem renovat les ordenances 
municipals, actualitzat l’IBI i al-
tres impostos. El moment ac-
tual és clau per definir les línies 
del pressupost que serviran per 
respondre a les necessitats del 
poble. Aquests dos mesos hem 
actuat en serveis municipals, 
millora de jardins, tractament 
de plagues, enllumenat, mante-
niment de camins... no s’acaba 
mai. També en medi ambient, 
millorant la zona silvícola de 
Valldebous, arranjant els vials 
dels boscos, i amb la construc-
ció d’un dipòsit al Coll de Nar-
rius per a l’extinció d’incendis, 
tot plegat amb el suport de la 
Diputació.
Quin és el “projecte estre-
lla” que teniu previst per 
aquest mandat a la Sénia? 
No tenim un projecte estrella, 
però si parlem de projectes im-
portants, destacaria la volun-
tat de donar informació, que 
tothom pugui participar en les 
decisions que els afecten amb 
reunions i assemblees obertes 
a aportar idees. Per tant, orga-
nitzem assemblees pel veïnat, 
conscients que som gestors del 

poble i que s’ha de parlar per 
avançar.
Lligant amb això, un projec-
te que ja hem començat és la 
urbanització del sector que 
envolta la Plaça Montsià. És 
complex perquè hi ha propie-
taris i molt de veïnat. El primer 
ha sigut una assemblea de veïns 
per explicar-els-hi què volem 
fer, emplaçar-los perquè refle-
xionin i, entre tots, aportar idees 
un cop estigui més avançat.
L’urbanisme de pobles i ciu-
tats és un tema cabdal. En 
què teniu el focus posat a la 
Sénia?
En diversos aspectes, però so-
bretot en l’arranjament del nu-
cli històric del poble, perquè 
ha perdut comerç i població. 
Considerem que s’hi ha d’actu-
ar perquè el procés de degra-
dació no continuï. Volem cuidar 
els carrers, definir bé zones per 
a les persones amb peatonalit-
zació, enjardinament, creació 
d’ombres. El nostre casc antic 
dona al riu i els nostres quatre 
miradors tenen molt de poten-
cial. Volem que siguin un atrac-
tiu per visitar la part vella, però 
al mateix temps, convertir-los 
en un lloc d’estada amb jardins, 
punts d’ombra i refugis climà-
tics. Aquest és un tema trans-
versal que afecta urbanisme, 
persones i la sostenibilitat medi 
ambiental.
Quins altres projectes desta-
caries?
En tenim molts. La Sénia del 
segle XXI necessita que el dia 
a dia funcioni, però també una 
mirada envers a on volem anar 
a nivell social, econòmic i medi 
ambiental. Un poble atractiu 

per a joves que vinguin a treba-
llar o a teletreballar al poble. Per 
això calen serveis educatius de 
qualitat, un programa cultural 
atractiu, un entorn bonic, bones 
comunicacions, connectivitat. 
Tot va lligat. Volem millorar el 
funcionament de l’Ajuntament 
per optimitzar els recursos hu-
mans, perquè hi ha treballadors, 
però també moltíssima feina. 
Volem eliminar l’uralita dels 
edifici públics i substituir les 
canonades d’aigua potable que 
estan en mal estat.
També tenim molt d’interès en 
millorar l’aspecte educatiu ac-
tualitzant el Consell Escolar i 
incorporant projectes forma-
tius. Tenim la Cooperativa Ter-
ram que treballa amb persones 
que pateixen estigmes socials, 
col·lectius vulnerables, i estem 
col·laborant per incorporar la 
importància de l’educació en 
tots els sectors perquè, tal com 
dèiem durant la campanya, 
volem ser un poble educador. 
Volem adaptar els perfils pro-
fessionals al contingut social, 
lligant-ho amb l’àrea de les per-
sones i creant taules socials per 
estar al costat d’entitats amb 
dinamisme. La vida social i cul-
tural del poble està, en un per-
centatge molt elevat, moguda 
per les entitats. Volem establir 
un calendari de commemoraci-
ons lligat al món dels valors, ac-
tualitzar els plans de comunica-
ció turística i fer un pla director 
patrimonial amb elements com 
el Camp d’Aviació, les rutes de 
pedra seca i oliveres mil·lenàri-
es, el Molí La Vella, entre altres. 
Els volem donar usos culturals 
i educatius que millorin el sen-

timent de pertinença al poble, 
amb dinamització econòmica i 
turisme sostenible i respectuós.
Un dels aspectes econòmics 
de la Sénia és el sector de 
la fusta i el moble. Com el 
potenciareu?
Cada any celebrem la Fira de 
l’Artesania de la Fusta i el Mo-
ble. Enguany hem fet activitats 
complementàries per a tots els 
públics i ha anat molt bé. Per 
la fira han passat més de 4000 
persones amb 40 expositors. El 
sector va patir la crisi del 2008 
afectant les fàbriques i les boti-
gues de venda de mobles; però 
les fàbriques s’han reforçat, in-
ternacionalitzat, especialitzat 
i adaptat a les noves necessi-
tats. Avui som una referència en 
aquest sector. Ens preocupem 
pel tema de la formació, que 
representa el relleu generaci-
onal dels tècnics i que fa que 
el sector es mantingui jove. El 
mateix es pot dir de les boti-
gues. Tenim 10 botigues que 
representen la superfície més 
gran de venda de mobles en un 
mateix lloc de Catalunya. Estem 
molt ben posicionats en aquest 
aspecte.
Parlem d’esports i cultura?
La Sénia és un poble cultural-
ment molt actiu. Un esdeveni-
ment important que comen-
çarem demà dia 18, són les 
primeres Jornades de la Me-
mòria Democràtica, amb la idea 
d’apropar-nos al passat recent. 
Hi haurà xerrades i també actu-
acions musicals.
Un altre projecte és Victòria & 
Savoy per acostar el cinema 
d’autor als alumnes dels insti-
tuts a partir de 1r de Bat. I pel 
que fa a l’esport, vull destacar la 
implicació de la Regidoria d’Es-
ports de l’Ajuntament, donant 
suport al projecte Joves Rurals, 
amb la creació d’un espai au-
togestionat i també la creació 
del Consell Esportiu Municipal, 
pensat per coordinar accions 
locals i servir d’interlocutor ter-
ritorial.
Quin munt de projectes, al-
caldessa...
Sí, som conscients que el pri-
mer que necessitem són pro-
jectes sòlids i viables. Tenim 
moltes expectatives, però to-
quem de peus a terra.


